
SIYAH KIRMIZI SARI

SAVUNDULAR AMA
TUTUKLANDILAR...

SABAHadliyeye sevk edilen 119 şüpheliden eski
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer ve
CHP İzmir İl Başkanı Şenol Aslanoğlu, emniyet
ifadelerini tekrarlayarak atılı suçları kabul etmedi.
Tutuklanan Soyer, “Dolandırıcılık bu haneye
sığmaz”, Aslanoğlu ise, “İhaleye fesat söz konusu
değil” dedi. CHP adliye önünde basın toplantısı
yaptı. Şüphelilerden 1’i emniyetteki ifadesinin
ardından, 19'u da adli kontrol olmak üzere toplam
20 şüpheli serbest kalırken, gazetemiz baskıya
verildiği saatlerde 50’ye yakın kişi tutuklanırken
diğer şüphelilerin işlemleri devam ediyordu.  �4’te

Büyükşehir Belediyesi eski yönetimine yönelik “konut kooperatifi yolsuzluğu”
soruşturmasında adliyeye sevk edilen Soyer-Aslanoğlu, cezaevine gönderildi

ALEVLER İzmir’i sararken, onlar ateşe
yüreğini siper etti… Kıyameti andıran
yangınlarla günlerdir göğüs göğüse
çarpışan itfaiye erlerinin başındaki isim
Yaşar Korkmaz, bu kutsal mücadelenin
perde arkasını Ege Telgraf’a anlattı. � 2’de
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aydinoglumetin@hotmail.com

Yazdılar, yazdırdılar
yaşattılar sıra bendee...  

11

ELİNA DİNÇ

elenadinc@gmail.com
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Patau sendromunun 
moleküler ve fenotipik yönleri 

HAYRETTİN FİLİZ

bta.hayrettin@gmail.com
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Nazilerin kültür 
örgütlenmesi (2) 

Turizm 
çalışanları
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ozgurdemir88@hotmail.com

VAHAP DABAKAN

vdabakan@gmail.com
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Dünyanın nüfusu yaklaşık 
7,8 milyar insandır! 

CHP’LİLER ADLİYEDE
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İzmir’in

Aliağa, Foça,
Menderes, Çeşme,

Bornova, Buca ve Ödemiş

ilçelerinde bir haftada çıkan

yangınlarda binlerce hektar

orman ve arazi, yazlık ve köy

evi kızıl alevlere yenik

düştü… İnsanlar canlarını
zor kurtardı… 

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

ÖD
EM

İŞ
’T

E 
YA

N
GI

N
DA

N
 K

AÇ
IŞ

…

Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler
Ateşe yüreğini
siper edenler

Tunç Soyer Şenol Aslanoğlu Heval Savaş Kaya
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ERKMEN

İKLİMdeğişikliği, küresel ısınma ve kuraklık
derken, Ege’nin incisi İzmir’e sanki nazar değdi.
Geçtiğimiz yıl Yamanlar ormanlarını büyük bir
yangında kaybeden kent, onun yıldönümünde bir
kez daha alevlerle savaşıyor. Ormancısından,
belediyecisine, itfaiye teşkilatına, güvenlik
güçlerinden zabıta ekiplerine herkes alevlerle
boğuşurken, Bakan’ından Valisine,
Büyükşehir Belediye Başkanı başta olmak
üzere ilçelerine kor düşen belediye
başkanları yangınlarla baş edebilmek için
adeta “ormancı” gibi savaştı. İşte bir hafta
gibi kısa sürede çıkan büyük yangınlar, onca
uğraş ve mücadeleye rağmen tam anlamıyla
afeti geçip adeta “kıyameti” yaşattı.

İzmir’deki orman yangınlarının çıkış nedeni
tartışma yaratırken, gözler elektrik hatlarına
çevrildi. Menderes Kent Konseyi Başkanı ve
Karakuyu Muhtarı Süleyman Eslik, yangının
elektrik hattından çıktığını görgü tanıklarının
aktardığını belirtti. İzmir Valisi Süleyman
Elban da yangının elektrik kaynaklı olduğunu
ifade ederken, GDZ Elektrik ise “Somut veri

yok” açıklaması yaptı. CHP Milletvekili Murat Bakan ise sosyal
medya hesabından risk taşıyan hatların görüntülerini
paylaşarak ihmalleri tek tek sıraladı. EMO İzmir Şube Başkanı
Gülhan Gürler, “Kesin neden ancak teknik inceleme ve bilirkişi

raporlarıyla tespit edilebilir” derken, İETO Başkanı Cumhur
Şencanbaz, sosyal medyada paylaşılan görüntülerin yanıltıcı
olabileceğine işaret etti, önlemleri sıraladı. � 6-7’de
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OLAY GERÇEK SEBEP MEÇHUL!
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Günlerdir İzmir’in üstüne çöken kara
dumanlar, sadece ormanın değil, insanların da
için karartıyor. Kavurucu rüzgarla yükselen
alevler, kentte adeta bir kıyamet senaryosu
yaşatıyor. Bu cehennemle göğüs göğüse mücadele
eden isimsiz kahramanlar itfaiyeciler… Onlar,
alevlerin tam ortasında, canla başla çalışan ateş
savaşçıları. Bu yangın cephesinin en ön safındaki
isim İzmir Büyükşehir Belediyesi (İzBB) İtfaiye
Dairesi Başkanı Yaşar Korkmaz, Ege Telgraf’a
verdiği özel röportajda sadece yangınların
nedenini ve mücadelenin zorluklarını anlatmakla
kalmadı, aynı zamanda her yurttaşın kulağına
küpe olacak uyarılarda bulundu. İnsan kaynaklı
felaketin, insan eliyle önlenebileceğini vurgulayan
Korkmaz, rakamlarla, örneklerle, içten ve dobra
açıklamalarıyla bu zorlu sürece ışık tuttu.

EN BÜYÜK DÜŞMAN
Son yaşanan orman yangınlarının

söndürülmesinde en büyük zorluğun olumsuz
hava koşulları olduğunu vurgulayan İzBB İtfaiye
Dairesi Başkanı Korkmaz, “Bu süreçte en büyük
düşmanımız maalesef kuvvetli rüzgar. Özellikle
geçtiğimiz günlerde Menderes Kuyucak’ta
başlayan yangında rüzgarın saatte 50 ile 75
kilometre hızla esmesi, bütün müdahale
planlarımızı neredeyse dakikalar içinde geçersiz
kıldı. Yangın başladığı anda adeta koşarcasına
ilerliyor ve yön değiştiren rüzgarla birlikte
köylerimize doğru yöneliyor. Biz bir plan
yapıyoruz, yarım saat sonra rüzgar değişiyor,
tekrar plan değiştirmek zorunda kalıyoruz. Bu
sadece bizim değil, sahadaki tüm ekiplerin işini
zorlaştırıyor. Havadan yapılan müdahalelerin
yönünü değiştiriyor, karadan ilerlemeyi
engelliyor. Havanın sıcaklığı, düşük nem oranı ve
rüzgar birleşince yangınla mücadele çok daha zor
ve tehlikeli hale geliyor” dedi.

BÜYÜK KOORDİNASYON
Ani hava değişimleriyle orman yangınlarına

müdahale eden ekiplerin büyük bir koordinasyon
değişikliği de gerektirdiğini belirten Başkan
Korkmaz, “Orman yangınlarıyla mücadelede
sahada sadece alevlerle değil, aynı zamanda
büyük bir koordinasyonla da mücadele ediyoruz.
Bugün yangın bölgelerinde neredeyse 300’e yakın
araç, 1500-2000 personel görev yapıyor. Bu
kadar çok aracı, insanı aynı anda, aynı
hedef doğrultusunda hareket
ettirmek kolay bir iş değil.
Çünkü yangın sahası
durağan değil,
sürekli

değişiyor.
Rüzgar yön değiştiriyor,

yangın yayılıyor, yeni tehdit alanları ortaya
çıkıyor. Siz yaptığınız planı değiştirmek
durumunda kalıyorsunuz. Bu kadar büyük bir
ekip içinde herkesin aynı dili konuşması, aynı
refleksi göstermesi gerekiyor. AFAD’ı var,
Jandarması var, Orman Genel Müdürlüğü var,

gönüllülerimiz var, STK’lar var… Hepsinin
koordinasyonunu sağlamak çok büyük bir emek,
çok büyük bir dikkat istiyor. Çünkü yapılacak en
küçük hata can ve mal kaybına yol açabilir” diye
konuştu.

İNSAN KAYNAKLI
Orman yangınlarının bu yıl erken başladığına

dikkati çeken Başkan Korkmaz, “Geçen yılki
yangın istatistiklerinin neredeyse 2,5-3 katına
ulaşmış
durumdayız.
Bu

çok ciddi bir artış. Üstelik Kurban Bayramı gibi
uzun tatil nedeniyle insan hareketliliği bu yıl daha
az olmasına rağmen bu artış yaşandı. Sebebine
gelince, yangınların yüzde 97’si insan kaynaklı.
Doğal nedenlerle çıkan yangınlar neredeyse
yüzde 1’in altında, yüzde 0.60 civarında. Bu da
demek oluyor ki, yangınları önlemenin en etkili
yolu insan davranışlarını değiştirmek.
Vatandaşlarımızdan beklentimiz çok net. Seyir
halindeyken sigara izmariti atmayalım, piknik ve
mangal ateşi yakmayalım, anız ve bahçe temizliği
için ateş kullanmayalım, cam şişe gibi yanıcı
materyalleri doğaya bırakmayalım. Bunlar
yapılmadığı takdirde ne yeşilimiz, ne evlerimiz, ne

hayvanlarımız zarar görür. Hep söylüyoruz:
Lütfen ve lütfen bu yaz aylarında herkes birbirini
uyarsın. Otokontrol çok önemli. ‘Bir şey olmaz’
demeyelim, oluyor. Yangınla mücadele çok zor,
meşakkatli ve pahalı. Onlarca kurum, yüzlerce
araç, binlerce insan sahada. Ama esas mesele, bu
noktaya hiç gelmemek. Yani önleyici tedbirleri
artırmak, eğitimle farkındalık oluşturmak
hepimizin sorumluluğu” şeklinde konuştu.

ÖRNEK GÖSTERİLİYOR
Orman yangınlarına karşı

kırsalda hızlı müdahale için
çok güçlü bir sistem

kurduklarına dikkati
çeken Başkan

Korkmaz, “Bugün
itibarıyla kırsal
mahallelerimizde
yaklaşık 587 adet
faal yangın tankeri
görev yapıyor. Bu

tankerlerin tamamı
köylerimize teslim
edildi ve

muhtarlarımıza

zimmetlendi. Her köyde ortalama 4-5 kişiye
yangın eğitimi verdik. Bu kişiler sadece eğitim
almakla kalmadı, aynı zamanda gönüllü itfaiyeci
oldular. Onlara yangın kıyafetleri, kask, eldiven
gibi tüm ekipmanları sağladık. Şu an sadece
kırsalda görev yapan bin 700 gönüllü
itfaiyecimiz var. Geçtiğimiz günlerde
yaşadığımız yangınlarda bu sistemin ne kadar
işe yaradığını bir kez daha gördük. Bazı
köylerde çıkan küçük yangınlara hiç itfaiye aracı
göndermeden, sadece bu tankerlerle ve köy
gönüllüleriyle müdahale ettik. Yangının
büyümesini engelledik. Çünkü hep söylüyoruz:
küçük bir yangın zamanında müdahale
edilmezse, büyük felaketlere dönüşebilir.
Burada muhtarlarımızın katkısı çok büyük.
Yangın yönetiminin bir parçası oldular. Bu yıl
özellikle sahada gece gündüz demeden
çalıştılar. Hepsine tek tek teşekkür ediyorum.
Bu projemiz Türkiye İtfaiyeciler Birliği’nde de
örnek gösteriliyor” ifadelerini kullandı.

‘HAYATA DOKUNUYORUZ’
İtfaiyeciliği bir maaş veya iş olarak değil,

gönülden yapılan, insan hayatına dokunan, çok
kıymetli bir meslek olarak gördüklerini dile
getiren Başkan Korkmaz, “İtfaiyecilik artık çok
daha zor ve çok daha donanım isteyen bir
meslek haline geldi. Sadece fiziksel olarak
değil, psikolojik olarak da ciddi bir dayanıklılık
istiyor. Çünkü biz yangın söndürmekle
kalmıyoruz; insanların evlerinin yandığını
görüyoruz, serzenişlerine şahit oluyoruz. Bu da
bizleri fiziksel yorgunluktan çok daha fazla
etkiliyor. Bu yüzden Eşrefpaşa Hastanemiz ve
çeşitli STK’larla yaptığımız protokollerle
psikolojik destek hizmetleri sağlıyoruz. Kış
dönemlerinde de Toros’taki eğitim
tesislerimizde yoğun eğitim programları
uyguluyoruz. Çünkü teknoloji gelişiyor,
tehlikeler değişiyor. Elektrikli araç
yangınlarından cep telefonu bataryalarına
kadar her alanda bilgi sahibi olmamız
gerekiyor. İzBB Başkanımız Cemil Tugay,
göreve geldiği günden bu yana itfaiye
teşkilatına çok büyük önem veriyor. Bu
doğrultuda kısa süre önce 154 yeni itfaiye eri
alımı yaptık. Yılsonuna kadar 250 personel
daha alacağız. Aynı zamanda 42 yeni araç alımı
sürecimiz devam ediyor. Bu teşkilatımızı hem
personel hem de donanım olarak ciddi şekilde
güçlendirecek. Eğitim konusunda da çok
yoğun bir tempo içerisindeyiz. Sadece
yangın söndürmüyoruz,  şehir
genelinde eğitim veriyoruz.
Geçtiğimiz yıl 56 bin
kişiye eğitim

verdik. Bunların
içinde okullar, fabrikalar,

kamu kurumları, kırsal
mahallelerdeki vatandaşlarımız ve

ev kadınları da var. Özellikle kapalı
alan yangınları, mutfak yangınları ve ilk
müdahale yöntemleri konusunda detaylı

bilgilendirmeler yapıyoruz” şeklinde
konuştu.
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Alevler
İzmir’i sararken,

onlar ateşe yüreğini siper
etti… Kıyameti andıran

yangınlarla günlerdir göğüs

göğüse çarpışan itfaiye erlerinin

başındaki isim Yaşar Korkmaz,

bu kutsal mücadelenin perde

arkasını Ege Telgraf’a
anlattı
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İzmir'de bir ticari takside meydana gelen gasp olayında, taksinin
içi 'iş yeri' olarak sayıldı ve saldırgana 8 yıl 8 aylık ceza verildi

Taksi şoförü Tayfun Özişseven,
geçtiğimiz Mart ayında müşteri
kılığında taksiye binen bir saldırgan
tarafından araç içerisinde gasp edildi.
Tüm hasılatını kaptıran Özişseven,
yaşanan bu olayın ardından elindeki
kamera görüntüleriyle karakola gitti.
Emniyet ekipleri, saldırganı kısa
sürede kıskıvrak yakaladı. Tutuklanan
saldırgan T.Ç.'nin (29)
yargılanmasında mahkemeden emsal
bir karar çıktı. Taksinin içi 'iş yeri'
olarak sayıldı ve saldırgana 8 yıl 8 ay
hapis cezası verildi.

Araç içindeki kamera görüntüleri
sayesinde emniyet güçlerinin
yardımıyla suçlunun hemen teşhis
edildiğini ifade eden İzmir Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası'nın ve
mağdur esnaf Tayfun Özişseven'in
avukatı Alptuğ Eyüpoğlu, "Sunmuş
olduğumuz bu görüşlerimizin bir
mahkeme kararının yansıması ve
esnafımız adına yarın bir gün
yaşanabilecek kötü olaylarda
caydırıcılığın artırılması adına biz
karardan mutlu olduk" diye konuştu.

Taksilerdeki kameraların önemine

değinen İzmir Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası Başkanı
Erkan Özkan, “İlk duruşmada kamera
görüntülerinin net olması sebebiyle
olayın açık bir şekilde belli olması
üzerine hiç uzamadan çok kısa sürede
adalet tecelli etti. Biz de Tayfun
kardeşimizin ilk günden beri oda
olarak camia olarak hep yanında
durduk. Odamızın hukuk müşavirine
kendisinin vekaletini verdirterek olayın
takipçisi olduk. Biz de mahkemede
taraf olduk, müdahil olduk. Mahkeme
sürecinde saldırgan 8 yıl 8 ay gibi bir

ceza aldı. Kendisini kısmen de olsa
psikolojik olarak bu verilen cezada
rahatladığını hissediyoruz, görüyoruz"
dedi. Taksi şoförü Tayfun Özişseven
de "Verilen ceza az da olsa, bir nebze
de olsa içimi rahatlattı. Örnek teşkil
etti. 8 yıl 8 ay içimi biraz hafifletti ama
Allah kimsenin başına vermesin.
Hiçbir meslektaşımızın başına da
vermesin. Sağ olsun başkanımız
görevde olduğundan beri şoförlere her
zaman sahip çıktı. Her zaman da sahip
çıkacağına inanıyorum" ifadelerini
kullandı. (İHA)

Takside işlenen gasp 
suçuna emsal karar!

Kuşadası’nda mavi ve yeşilin
her tonunun bir arada
görülebildiği Dilek Yarımadası
Milli Parkı’nda, Türkiye'nin birçok
ilinde çıkan orman yangınları
nedeniyle güvenlik önlemleri
sıklaştırıldı. Bu kapsamda Milli
Park’ın ulaşılması zor yerlerine
foto kapanlar kuruldu. Toplam 27
bin 600 hektarlık alanı kaplayan
Milli Park, drone vasıtasıyla da
düzenli olarak havadan taranmaya
başlandı. Yol kenarlarına yangın

başlangıcına karşı ilk müdahalenin
yapılabilmesi için su ve köpük
varillerinin yerleştirildi. Milli
Park’ta, doğa yürüyüşü yapılan
kanyon da araç ve ziyaretçi
girişine kapatıldı. 

Dilek Yarımadası Milli
Park’ında, atlı ve arazi araçlı
jandarma ekipleri de devriyeye
çıkıp, ziyaretçilere her saat başı
uyarılarda bulunuyor. Ayrıca
Doğa Koruma ve Milli Parklar
(DKMP) Genel Müdürlüğü’ne ait

araçlar 24 saat gezerek kontrol
yapıyor. Kuşadası Sahil Güvenlik
Komutanlığı’na bağlı botlar ise
İçmeler, Aydınlık, Kavaklıburun
ve Karasu koyları kıyılarını
denizden denetliyor. 804 çeşit
bitki türünün bulunduğu Milli
Park’ta, 1 arazöz ve 2 yangın
söndürme ve ilk müdahale aracı
hazırda bekletiliyor. Yetkililer
sezon sonunda Milli Park'ta
ulaşılması zor yerlere yangın yolu
açılacağını belirtti. (DHA)

Yanan tekneden
zor kurtuldular

Datça Mersincik koyundan Bodrum
Karaada Poyraz Koyu'na gitmek için
denize açılan 'My Lover' isimli gulette
yangın çıktı. Koya 2 mil mesafedeki
yangına, Kıyı Emniyeti Genel
Müdürlüğü’ne bağlı KIYEM-6 botu ile
sahil güvenlik ekipleri sevk edildi.
Teknedeki Polonya uyruklu 8 turist ile
5 mürettebat taliye edildi. Ekiplerin 1
saatlik çabası sonucu alevler
söndürülürken, yanan tekne battı.
Yangının klima elektrik kablolarından
çıktığı tespit edildi. (DHA)

Ters yönde facia!
Bir ölü, üç yaralı

Denizli'nin Sarayköy ilçesinde
girdiği ters yönde kamyonla
çarpışan otomobilin sürücüsü Saime
Gökçen Yıldız (20) hayatını kaybetti.
Yıldız’ın yaralanan babası Gökhan ve
annesi Nihal ile kardeşi İrem Gülçin
(18) ise ambulansla Denizli Devlet ve
Pamukkale Üniversitesi
hastanelerine kaldırıldı. Tedaviye
alınan yaralıların sağlık durumunun
iyi olduğu öğrenildi. Bir iş yerinin
güvenlik kamerasına yansıyan
kazaya ilişkin soruşturma
sürdürülüyor. (DHA)

Çevre bilinci 
için sahadalar

Kuşadası Milli Parkı’nda
geniş güvenlik önlemleri

Ege Üniversitesi İletişim Fakültesi
Halkla İlişkiler ve Tanıtım Bölümü 1.
sınıf öğrencileri, önemli bir sosyal
sorumluluk projesine imza attı. Ege
Üniversitesiİletişim Fakültesi öğretim
üyesi Doç. Dr. Hidaye Aydan Bilgilier'in
danışmanlığında yürütülen “Geri
Dönüşüm Dedektifleri” adlı proje, 7-10
yaş aralığındaki çocuklara çevre bilinci
kazandırmayı amaçlıyor. Proje
kapsamında, Türkiye Eğitim Gönüllüleri
Vakfı (TEGV) Çiğli Eğitim Parkında
etkinlikler düzenlendi. Etkinliklerde,
çocukların geri dönüşüm ve
sürdürülebilirlik konularında
farkındalık kazanması hedeflendi. Doç.
Dr. Hidaye Aydan Bilgilier, “Çocukların
aktif katılımını sağlamak amacıyla
oyunlar, deney gözlemleri ve geri
dönüşüm malzemelerinden araba
yapımı gibi uygulamalı faaliyetler
gerçekleştirdik. Bu sayede minik
katılımcılar hem çevre konusunda bilgi
edindi hem de kendi tasarladıkları
arabalarla sürdürülebilirliğe ilk
adımlarını attı. Proje, çocukların
çevreye duyarlı bireyler olarak
yetişmelerine katkı sağlamayı
amaçlıyor” dedi. (Haber Merkezi)

74 günlük takipte
yakayı ele verdiler

Aydın'ın Söke ilçesinde izinsiz kazı
ve sondaj yaptıkları belirlenen 5
şüpheli, 74 gün süren teknik ve fiziki
takibin ardından eş zamanlı
operasyonla yakalandı. Adreslerde
yapılan aramalarda; tarihi eser
niteliği taşıdığı değerlendirilen 1
sütun, 14 sikke, 7 obje, 5 dedektör, 2
av tüfeği, 31 fişek, 3 tabanca ve 360
tabanca fişeği ele geçirildi. Eserlerin
Roma, Bizans ve Osmanlı
dönemlerine ait olabileceği belirtildi.
Şüphelilerin jandarmadaki işlemleri
sürüyor. (DHA)

Ödemiş’te eski Hacıhasan Mahallesi
muhtarı M.U. ile Şahin Dinç (52), Latif Dinç
(55) ve İbrahim Dinç (50) kardeşler arasında
henüz belirlenemeyen nedenle tartışma
çıktı. Tartışma kısa sürede büyüdü. M.U.,
yanında bulundurduğu otomatik av tüfeğiyle
3 kardeşe ateş etti. Silah sesini duyan
çevredekiler, jandarma ve sağlık ekiplerine
bildirdi. İhbarla gelen ekipler, 3 kardeşin
olay yerinde öldüğünü belirledi. Kardeşlerin
cansız bedenleri, otopsi için İzmir Adli Tıp
Kurumu morguna gönderildi. Olay ile ilgili
soruşturma başlatılırken, jandarmaya teslim
olan M.U. suçunu itiraf etti. (DHA)

Mermi yağmurunda
üç kardeş öldürüldü

Menderes Belediyesi hizmet içi eğitimlerine bir
yenisini daha ekleyerek personele afet eğitimi verdi.
AFAD yetkilileri ile yapılan işbirliği ile afetlere karşı
alınacak önlemler, afet sırasında ve afet sonrası
yapılacaklar üzerine bilgilendirmeler yapıldı. Başkan
İlkay Çiçek, “Bundan sonraki süreçte de daha iyisini
yapabilmek, orman yangınlarına karşı daha hazırlıklı
olmak, sel ve depreme karşı önlemleri almak, afet
sonraları daha etkin bir mücadele için
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Bilinçlendirme
çalışmalarımız devam edecek. Son zamanlarda
yaşanan üzücü afetlerden dolayı tüm ülkemize
geçmiş olsun diliyorum. Allah bir daha böyle acılar
yaşatmasın“ dedi. (Haber Merkezi)

‘Allah bir daha böyle 
acılar yaşatmasın’
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AK Parti İzmir İl Başkanı Bilal Saygılı, İl Başkan Yardımcısı ve İl
Sekreteri Cüneyt Dayhan, AK Parti Çiğli İlçe Başkanı Oktay Özdemir, AK
Parti Konak İlçe Başkanı M.Sait Başdaş ve İl Yönetim Kurulu Üyesi Murat
Gökçekaya ve AK Parti Karşıyaka Belediye Meclis Üyesi Hasan Ünal ve
bazı partililerle birlikte Çiğli’ye giderek Harmandalı Cemevi’nde
muharrem ayı etkinliğine katılarak ikram edilen yemeklerden yiyip oruç
atı. Burada bir konuşma yaparak birlik ve beteberlik mesajları veren
Saygılı, sosyal medya hesabından paylaşımda bulunarak şunları yazdı:
“Çiğli Harmandalı Cemevi’nde canlarımızla bir araya gelerek Muharrem
orucumuzu dualarla açtık. Bu anlamlı buluşmada bizleri misafir eden
Çiğli Harmandalı Cemevi Başkanı Sayın Remzi Akbulut’a, Cemevi Dedesi
Sayın Yusuf Toköz’e ve Karşıyaka Belediye Meclis Üyemiz Sayın Hasan
Ünal’a gönülden teşekkür ediyorum. Muharrem ayı; matem, birlik ve
kardeşlik zamanıdır. Aynı lokmada, aynı duada buluştuğumuz tüm
canlarımıza muhabbetle…” (Haber Merkezi)

AK Partililer cemevinde oruç açtı

5 Temmuz 2025 Cumartesi4 POLİTİKAEditör: Kazım Erkmen Tasarım: İlkay Kıyak

Dünyanın
nüfusu
yaklaşık
7,8 milyar
insandır!

Türkiye’nin başta İzmir ve ilçelerinde
başlayan orman yangınları ateşin sıçradığı köy
evleri ve yazlık villalar kül oldu. Manisa
Akhisar, Adana, Hatay ve birçok yerde
ciğerlerimiz yanıyor…

Gelelim konumuza: Dünya’nın
jandarmalığına, polisliğine soyunan büyük
ülkelerin gölgesinde yaşamak çok zor. Çünkü
bu jandarmalığa, polisliğe soyunan ülkelerin
doyumsuzluğu yüzünden ne terör, ne
teröristler, nede savaşlar bitmek bilmiyor. biz
gazetecileri, devamlı araştırmaya
yönlendiriyor…

Dünyanın nüfusu yaklaşık 7,8 milyar
insandır. Çoğu insan için bu çok büyük bir
rakam, hepsi bu kadar ama daha çoğalıyoruz.
Ancak dünyadaki 7,8 milyar insanı nüfusun
% 100'ü olarak sayarsanız bu yüzdeler daha
anlamlı olur…
Her 100 kişiden % 11'i Avrupa'da - % 5'i
Kuzey Amerika'da - % 9'u Güney
Amerika'da %15'u Afrika'da - % 60'ı Asya'da
- %49'u köylerde yaşıyor - % 51şehirlerde
yaşıyor. - %12'si Çince konuşuyor. - % 5
İspanyolca, % 5 İngilizce - % 3'ü Arapça - %
3 Hintçe - % 3 Bengalce – % 3 Portekizce -
%2 Rusça - %2 Japonca - % 62'si kendi
dilinde konuşuyor…%77'sinin konutu var -
%23'ünün yaşayacak yeri yok… İnsanların %
21'i aşırı yemek yiyor - % 63’ü istediği kadar
yiyebiliyor
İnsanların yüzde 15'i yetersiz besleniyor. -
İnsanların %48'inin günlük yaşam maliyeti 2
ABD dolarından azdır…
İnsanların % 87'si temiz içme suyuna sahip. -
%13'ünün ya temiz içme suyu yok ya da kirli
su kaynağına erişimi var…
. %75'inin cep telefonu var. - %25'i bunu
yapmıyor. -  % 30'unun internet erişimi var. -
%70'inin internete erişim koşulları yok…
%7'si yüksek öğrenim gördü. - İnsanların
%93'ü kolej veya üniversitede okumadı. -
%83'ü okuyabiliyor. - İnsanların %17'si
okuma yazma bilmiyor…
Yüzde 33 'ü Hıristiyan - % 22 'si Müslüman -
% 14 'ü Hintliler. –
% 7 'ü Budist.  - % 12 'si diğer dinlerden. - %
12 'sinin dini inancı yok. % 26'sı 14 yıldan az
yaşıyor. - % 66'sı 15 ile 64 yaşları arasında
öldü. 65 yaş üstü kişilerin % 8'i…

Yaşayacak bir yeriniz varsa, besleyici
yiyecekler yerseniz, temiz su içerseniz, cep
telefonunuz varsa, İnternette geziniyorsanız
ve kolej veya üniversiteden mezunsanız,
küçük ayrıcalıklı bir gruptasınız demektir…

Dünyada insanların % 100'ünün sadece
% 8'i 65 yaşına kadar yaşayabilir. Eğer 65
yaşın üzerindeyseniz mutlu olun ve şükredin.
Sizden önce gidenlerin % 92'si gibi siz de bu
dünyayı 65 yaşından önce terk etmediniz… 
ABD'de yapılan büyük bir araştırma şunu
gösterdi:
▪Bir insanın en verimli yaşı 60 ile 70

arasıdır;
▪Bir insanın en verimli 2. evresi 70 ila 80

yaş arasıdır;
▪En verimli aşama - 50 ve 60 yaş.
▪Bundan önce insan henüz zirveye

ulaşmamıştı.
▪Nobel Ödülü sahiplerinin yaş ortalaması

62;
▪Dünyanın en büyük 100 şirketinin

başkanlarının yaş ortalaması 63;
▪Amerika Birleşik Devletleri'ndeki en

büyük 100 kilisenin papazlarının ortalama
yaşı 71'dir;
▪Babaların ortalama yaşı 76'dır.
▪Bu, kişinin en iyi ve en verimli yıllarının

60 ile 80 yaşları arasında gerçekleştiğini
doğrulamaktadır.
▪Bu çalışma, doktorlar ve psikologlardan

oluşan bir ekip tarafından NEW ENGLAND
JOURNAL OF MEDICINE'da yayınlandı…
▪60 yaşında duygusal ve zihinsel

potansiyelinizin zirvesine ulaştığınızı ve
bunun 80 yaşına kadar devam ettiğini
buldular.
▪Dolayısıyla 60, 70 ya da 80 yaşındaysanız

hayatınızın en iyi seviyesindesiniz demektir…

DABAKAN

PİRİNCİNTAŞLARI
VAHAPvdabakan@gmail.com

Bilal 
Saygılı

Eski İzmir Büyükşehir
Belediye Başkanı Tunç Soyer ve
Cumhuriyet Halk Partisi İzmir İl
Başkanı Şenol Aslanoğlu’nun da
aralarında bulunduğu 99 kişi
adliyede ifade verirken CHP
Genel Başkan Yardımcısı ve İzmir
Milletvekili Murat Bakan, CHP
Parti Sözcüsü ve İzmir
Milletvekili Deniz Yücel
açıklamalarda bulundu. Yaşanan
sürecin siyasi olarak nitelendiren
Yücel, “Biz gözaltındaki
arkadaşlarımızın masumiyetine
inanıyoruz, bu tip yargılamalarda
böyle operasyonlar yapıldığı
görülmemiştir. İzmir’in yargı
pratiğinde bunlar yoktur. Bunları
kimse hak etmedi, ben hepsinin
beraat edeceğine aklanacağına
inanıyorum” ifadelerini kullandı.
Yücel, “Kamu hizmeti gören bu
insanların bu şekilde gözaltına
alınmalarını ve tutuklanmaya
sevk edilmelerini kabul

etmiyoruz. Vicdanına göre karar
verecek hakimlerin olduğuna
inanmak Türk yargısına
güvenmek istiyoruz. Tüm
arkadaşlarımızın tutuksuz
yargılanmasını, serbest
kalmasını istiyoruz. 4 duvar
arasına göndermeden beklenen
amaç elde edilebilir. Ben yargı

mensuplarına bu hatırlatmayı
yapmak istiyorum,
arkadaşlarımız serbest
bırakılsın” dedi.  Tutuklu
yargılamadan vazgeçilmesi
gerektiğinin altını çizen Murat
Bakan da “Arkadaşlarımızın
tutuksuz yargılanmaları gerekir.
İşleri güçleri, aileleri olan

insanlar. Bu insanların kaçması
beklenilemez” diye konuştu. 

CHP Genel Başkan Yardımcısı
Ensar Aytekin ise, Tunç Soyer ve
Şenol Aslanoğlu ile birlikte
gözaltındakilerle görüştüklerini
ifade ederek, “Moralleri iyi
sağlıkları yerinde. Buradan
adalet bekliyoruz. Adaletin
çıkacağını umuyoruz çünkü il
başkanımız daha önce
yargılandığı ve maruz kaldığı
sorulara bir kez daha m aruz
kaldı ama öncesinde aynı
davadan beraat etmişti. 

Aynı sorular yeniden il
başkanımıza soruldu ve aynı
cevaplar verildi. Ben inanıyorum
ki Türkiye’de bu sorunumuzu da
millet seçimle, sandıkla aşacak.
AK Parti iktidarından adalet
beklemiyoruz, milletimizden
adalet bekliyoruz. O adaleti
inanıyorum ki milletimiz tez
zamanda getirecektir” dedi.

SOYER VE ASLANOĞLU
CEZAEVİNE GÖNDERİLDİ

İzmir'deki 'büyükşehir destekli
konut kooperatifleri yolsuzluk'
operasyonu kapsamında dün
sabah adliyeye sevk edilen ve
aralarında eski İzmir Büyükşehir
Belediye Başkanı Tunç Soyer ve
CHP İzmir İl Başkanı Şenol
Aslanoğlu ve dönemin İZBETON
Genel Müdürü Heval Savaş Kaya
tutuklanarak cezaevine
gönderildi. Manisa Büyükşehir
Belediyesi Genel Sekreter
Yardımcısı Ulaş Aydın, İZSU Genel
Müdürü Gürkan Erdoğan, Ertan
Dikmen ve Eşrefpaşa Hastanesi
Başhekim Yardımcısı Gaffar
Karadoğan ve
adli kontrolle
serbest bırakıldı. 

Şüphelilerin
adliyedeki
işlemleri
sürerken
Soyer'in ve CHP
İzmir İl Başkanı
Şenol
Aslanoğlu'nun
polisteki ifadeleri ortaya çıktı.
Mahkemede tekrarladığı
ifadesinde, Örnekköy Kentsel
Dönüşüm Projesi'yle ilgili
savunma yapan Soyer,
“Vatandaşın cebinden az para
çıkmasını hedefledik. Ancak
müteahhitler eklenecek yüzde 20
oranını yeterli görmedikleri için
kat maliklerinin çok daha ağır
bedeller ödemesi durumu ile karşı
karşıya kaldılar. Vatandaşın daha
düşük bedeller ile inşaat

yapabilmesi için
kooperatifleşmeleri çözümünü
ürettik. 

İZBETON yüzde 1 gibi KDV
oranından dolayı çok düşük
bedelle vatandaşa çok düşük
ücretlerde müteahhitlik hizmeti
vermesinin önünü açmıştır. Bu

kararı İzmir
Büyükşehir
Belediye
Meclisi'nde de oy
birliğiyle aldık.
1018 konut
yapılacak olan
Örnekköy 3'üncü
etabında 500 kişilik
kooperatifle 500
hak sahibinin

evlerinin yapılması hedeflendi. 
Kooperatif adına toplanan

paraların ne yapıldığını
bilmiyorum. Nerelerde harcandı,
nerelere gönderildi bilmiyorum.
Dile getirilen sorunlar kooperatif
yönetimi ile üyeler arasında olan
sorunlardır. Konunun benimle bir
ilgisi yoktur. Bu beyanın nitelikli
dolandırıcılık suçu ile ilgisi yoktur.
İnşaatların gecikmesinin temel
nedeni oluşan ekonomik
problemler ve artan maliyetlerdir.

Mızrak çuvala sığmaz nitelikli ya
da niteliksiz dolandırıcılık bu
haneye sığmaz. Üzerime atılı
suçlamaları reddediyorum" dedi.
CHP İl Başkanı Şenol Aslanoğlu da
ifadesinde, "Kooperatif başkanlığı
yaptığım yerde, alt yüklenici
olduğumuz dönemde, bizim de alt
yüklenicimize iş vermek ihale
değildir. 

Dolayısıyla ihaleye fesat
karıştırma konusu ile ilgili
suçlanamam. Dolandırıcılık
konusu yoktur. İnşaatın gecikmesi
de hukuk davalarının konusudur.
Her bir vatandaş alacaklı
olduğunu düşündüğü konularda
hukuk davası açabilir. Hakkımda
açılmış hiçbir hukuk davası
yoktur. 

Yargılanmaktan kaçmıyorum.
Tüm bu olaylarda ceza
soruşturması yapılacak ve gözaltı
süreci uygulanacak bir konu
yoktur. Gözaltında kalmam da
adaletli değildir" dedi. Akşam
saatlerine kadar devam eden
mahkeme sonunda haklarında
tutuklama talep edilen 99
şüpheliden tutuklananların sayısı
gazetemiz baskıya verildiği
saatlerde 50’ye yaklaşmıştı.

MEMDUH GÜNEY

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin eski yönetimine yönelik “konut kooperatifi
yolsuzluğu” soruşturmasında adliyeye sevkedilen Soyer ve Aslanoğlu tutuklandı

Şenol
Aslanoğlu

Tunç
Soyer

“Tutuklu yargılanmak
büyük bir zulümdür”
”İzmir’de Tunç Soyer ve CHP İl

Başkanı Şenol Aslanoğlu ile
çok sayıda şüphelinin
tutuklanmasının ardından,
CHP Genel Başkanı Özgür
Özel, "Hiçbir siyasetçi ve
yerel yönetici
yargılanmaktan muaf
değildir. CHP Genel Başkanı
Özgür Özel, "Hiçbir siyasetçi
ve yerel yönetici
yargılanmaktan muaf
değildir. Ama bu
yargılamanın hukuka uygun,
adil, açık, çok istisnai şekilde
tutuklu; ama genel kaide
olarak tutuksuz olarak
gerçekleştirilmesi lazım.
Yargılanmaktan kaçmayız;
ama tutuklu yargılanmak
büyük bir zulümdür"
dedi.Soyer’in avukatı Murat
Aydın ise karara sert çıktı.
Aydın, “Tunç Başkan, açıkça
haksız, hukuk dışı ve
siyaseten verilmiş bir kararla
tutuklandı. O başı dik olarak
cezaevine girecek ve yine
başı dimdik çıkacak. Ama bu
kararı verenler, verdirenler
boyunlarında daima bu
kararın ağırlığı ile
yaşayacaklar” ifadelerini
kullandı. 

Özgür 
Özel

“İKTİDARDAN ADALET BEKLEMİYORUZ”
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Büyükşehir yaraları
sarmak için sahada

İzmir Büyükşehir Belediyesi,
tüm birimleriyle yangın
bölgelerindeki yaraları sarmak için
seferber oldu. Ödemiş, Seferihisar,
Çeşme ve Buca Kaynaklar ile
Menderes Kısıkköy
arasındaki yerleşimler
başta olmak üzere kent
genelinde yangınların
etkilediği bölgelerde
ihtiyaçlar giderilmeye
devam ediyor.

İzmir Büyükşehir
Belediyesi kentin çok
sayıda ilçesini etkisi
altına alan orman
yangınlarının yarattığı
tahribatı önlemek ve
afetten etkilenen
vatandaşların ihtiyaçlarını
karşılamak için tüm
birimleriyle sahada görev
yapıyor. İzmir Büyükşehir
Belediyesi Sosyal Hizmetler

Dairesi Başkanlığı, 150 kişilik saha
ekibiyle Ödemiş, Seferihisar,
Çeşme, Buca Kaynaklar, Gaziemir
Sarnıç ve Menderes Kısıkköy’de

vatandaşların barınma,
giyinme, yeme – içme ve

iletişim ihtiyaçlarının
karşılanması için

çalışıyor. İzmir
Büyükşehir
Belediyesi
Muhtarlık İşleri
Dairesi
Başkanlığı, ilçe
belediyeleriyle
koordineli bir

şekilde hasar tespit
çalışmalarına

devam ediyor, bir
yandan da

afetzedelerin ihtiyaçları
belirlenerek hızla

karşılanmaya çalışılıyor.  
Sosyal Hizmetler Dairesi

Başkanlığı ve Muhtarlık İşleri
Dairesi Başkanlığı, 6 köyün
yangından zarar gördüğü
Ödemiş’te yerleşim yerlerinin
güvenle boşaltılması için iki
gündür bölgede yoğun çalışma
yürüttü. Ekipler, yangın riski
taşıyan köylere, tahliye kararı
çıkmadan ulaşarak önlemler aldı.
Ödemişlilerin güvenle ve
mağduriyet yaşamadan bölgeden
tahliyesi sağlandı.Yurttaşlar tercih
ettikleri konaklama alanlarına
ulaştırıldı. 

Büyükşehir, Ödemiş’in yanı
sıra Çeşme, Seferihisar ve Buca’da
da yurttaşların konaklama
ihtiyaçlarını karşılamak üzere
gerekli önlemleri aldı. İhtiyaç
halinde tahsis edilmek üzere
konaklama alanları hazır
tutulurken, ihtiyaç duyulması
halinde kullanılmak üzere çadırlar
da hazır tutuldu. (Haber Merkezi

Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanlığı, 150 kişilik saha ekibiyle yangınzedelerin
barınma, giyinme, yeme-içme ve iletişim ihtiyaçlarının karşılanması için çalışıyor

Kemalpaşa Belediyesi,
ilçede sürdürülen temizlik ve
çevre düzenleme çalışmalarının
etkinliğini arttırmak amacıyla
araç filosuna 4 adet yol
süpürme aracı ile 1 adet su
tankeri ekledi. Yeni alınan
araçlarla birlikte özellikle
mahalle aralarındaki dar
sokaklarda temizlik faaliyetleri
daha etkin şekilde yürütülecek.
Ayrıca yakın zamanda
belediyeye 2 adet daha yol
süpürme aracı kazandırılarak
toplam sayı 6’ya çıkarılacak. Kemalpaşa
Belediye Başkanı Mehmet Türkmen
“Kiralama yöntemine bağımlı kalmadan,
belediyemizin kendi mülkiyetine
yeni araçlar kazandırıyoruz. Bu
sayede hem ekonomik yükü
azaltıyor hem de hizmet
sürekliliğini sağlıyoruz. Şu
anda 5 adet yeni aracı
belediyemize kazandırdık,

hedefimiz kiralama yöntemini tamamen ortadan
kaldırıp, kendimize ait güçlü ve donanımlı bir
araç filosu oluşturmak. Yeni alınan yol süpürme
araçlarının direksiyonunda ise kadın

personelimiz olacak. 4 adet yol süpürme
aracımızı teslim aldık, 2’si ise yolda. Bu
araçlarla birlikte hem hizmet alanlarını

genişletiyoruz, hem de kadınların
kamusal alanda görünür

olmasına katkı sağlıyoruz”
dedi. (Haber Merkezi)

Seferihisar Belediye Başkanı İsmail Yetişkin, ilçede
hayatın normale döndüğünü belireterek, “Geçtiğimiz
günlerde yaşadığımız yangın felaketinin ardından,
Seferihisar’da tüm yangınlar kontrol altına alınmış ve
söndürülmüş, hayat normal akışına dönmüştür. Bu zorlu
süreçte Seferihisar’ın dört bir yanındaki esnafımız,
üreticimiz, yerel halkımız el ele verdi, büyük bir
dayanışma örneği gösterdi. Şimdi ise en çok ihtiyaç
duydukları şey, siz değerli misafirlerimizin desteği. Bu
sebeple yaz tatilini Seferihisar’da geçirmek isteyen
misafirlerimizden bir ricam olacak. Lütfen
rezervasyonlarınızı iptal etmeyin. Seferihisar sizi bekliyor;
mavisiyle, doğasıyla, sakinliğiyle ve sıcacık insanlarıyla…
Gelin, bu dayanışmanın parçası olun.Birlikte iyileşelim.
Birlikte güçlenelim” ifadelerini kullandı. (Haber Merkezi)

Başkan Yetişkin’den çağrı:
Rezervasyonları iptal etmeyin

Dikili Belediye meclisi Cumhuriyet Mahallesi’nde
yapımı tamamlanan parka hayatını kaybeden Manisa
Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek’in ismini
verdi. Parkın açılışını en kısa zamanda
gerçekleştireceklerini belirten Başkan Adil Kırgöz
şu açıklamalarda bulundu: “Yol arkadaşımız Manisa
Büyükşehir Belediye Başkanımız Ferdi Zeyrek’i
kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. Halkına
duyduğu sevgi, çalışkanlığı ve dürüstlüğüyle yerel
yönetim anlayışımıza büyük katkılar sunan Ferdi
Başkanımızın ismini Dikili’mizde de yaşatacağız.
Manisa halkında ve hepimizde güzel izler bırakan
merhum başkanımızı bir kez  daha saygı ve özlemle
anıyor, tüm meclis üyelerimize ve emeği geçen
herkese teşekkür ediyorum.“ (Haber Merkezi)

Ferdi Zeyrek’in ismi 
Dikili’de yaşayacak

Başkan Günel’in projeleri
Romenler’e örnek oldu

Kuşadası Belediyesi, Romanya’daki kardeş şehri
Targu Mureş’te düzenlenen “28. Kültür Günleri”ne
katıldı. Kuşadası Belediyesi’ni temsilen Başkan
Yardımcısı Ayşegül Dağlı’nın katıldığı etkinlikte Başkan
Ömer Günel tarafından yaşama geçirilen sosyal yardım
projeleri kardeş şehir yöneticileri tarafından ilgiyle
karşılanarak “örnek uygulama” olarak değerlendirildi.
Dağlı, sosyal belediyecilik çalışmaları kapsamında
yaşama geçirilen “Süt Yardımı”, “Beslenme Çantası”,
“Çorba Dağıtımı”, “Evde Bakım”, “Kadın Dayanışma
Merkezi”, “Anne Baba Çocuk Merkezi”, “Gıda ve
Yakacak Yardımı”, “Hoş Geldin Bebek” ve “Gıda
Eşitlik Eylem Planı” projelerine ilişkin bir sunum
gerçekleştirdi. (Haber Merkezi)

Turizm
çalışanları 

Bazı Kanunlarda ve 375 Sayılı
Kanun Hükmünde Kararnamede
Değişiklik Yapılmasına Dair

Kanun Teklifi, TBMM Başkanlığına
sunuldu. Teklif; çalışma hayatı, sosyal
güvenlik, gençlik ve spor
hizmetlerinden turizme kadar birçok
alanda düzenlemeler içeriyor. Kanun
teklifinde çalışma hayatına ilişkin iki
konu ise çok önemli değişiklikler
getirmektedir. 

Turizm Sektöründe Hafta Tatilinin 
10 Gün İçinde Kullanılması Yasal Hale
Getiriliyor

Meclise sunulan torba yasada yer
alan düzenleme ile turizm sektöründe
çalışanların onay vermesi halinde
personel hafta tatili kullanmaksızın 10
gün çalışabilecektir. Söz konusu
değişiklik ile "kaydırmalı hafta tatili"
uygulamasının yasal hale getirilerek
işçilerin onayı ile mesai ücretine hak
kazanmaksızın çalışabilmelerinin yolu
açılacağı görülmektedir. 

Mevcut uygulamada 4857 sayılı İş
Kanunu hükümleri uyarınca işyerinde
farklı bir işyeri uygulaması hali hariç
olmak kaydı ile en geç 6 işgünü
çalıştıktan sonraki 7. gün hafta tatilidir
ve işçinin bu gün çalışması yasaklı
çalışma olarak kabul edilir. İşçinin art
arda 7. gün çalışması halinde ise
yasaklı hafta tatili çalışması olmasından
kaynaklı zamlı mesai ücreti ödenmesi
gerekmektedir.

Söz konusu Kanun teklifi ile Kültür
ve Turizm Bakanlığından turizm işletme
belgeli konaklama tesislerinde çalışan
personelin yazılı talebi ve onayı olmak
kaydıyla haftalık izinlerini gerekli
görülen durumlarda 10 günlük süre
içerisinde kullanabilmesine imkân
sağlayacak esneklikte bir düzenleme
yapılarak haftalık izinlerin haftada 1
gün (6+1) kullanılacağına ilişkin genel
kurala söz konusu personel yönünden
istisna getirilmektedir. 45 saatlik
çalışma süresinin tamamlandığı gün
hafta tatiline hak kazanan işçinin hak
kazandığı hafta tatilini yazılı talebi veya
onayı ile tatile hak kazandığı günü takip
eden dört gün içerisinde (10+1)
kullanması mümkün hale gelmektedir.
Bu uygulama ile emek yoğun çalışılan
turizm sektöründe ay içerisinde, ilgili
aydaki gün ve hafta sayısına bağlı
olarak hafta tatilinin (10+1) kuralına
uymak kaydı ile haftalık değil ayda 4 ya
da 5 gün kullanımının yasal zemine
oturtulacağı anlaşılıyor. 

İşçinin Onayı İle Elektronik Posta
Sistemine Yapılan Bildirimler Islak
İmzalı Gibi Geçerli Sayılacak

Bir diğer köklü değişiklik ile 4857
sayılı Kanun kapsamındaki bildirimlerin
işçinin de kabul etmesi koşuluyla iş
akdinin feshi sonucunu doğuracak
bildirimler hariç kayıtlı elektronik posta
sistemi üzerinde de yapılabilmesine ve
yapılan bildirimlerin yazlı/ıslak imzalı
gibi hukuken geçerli sayılmasına
yönelik düzenleme yapılmaktadır.
Ayrıca, kayıtlı elektronik posta
sisteminin kullanılmasına ilişkin
maliyetlerin işveren tarafından
karşılanması ve yapılacak bildirimlerin
kayıtlı elektronik posta sistemi ile ilgili
mevzuat hükümlerine tabi olması
öngörülmektedir. Söz konusu Kanun
teklifinin yasalaşması halinde Yargıtay
9. Hukuk Dairesinin ıslak imzalı ücret
hesap pusulaları ile imzalı olmayan
ücret hesap pusulalarının İş Mahkemesi
yargılamasında nasıl dikkate alınması
gerektiğine ilişkin yerleşik içtihadı da
değişiklik gösterecektir. 

DEMİR

Özgür’ce Çalığma Hayatı
ÖZGÜRozgurdemir88@hotmail.com
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1933 büyük kitap katliamı, zaten “güzelce
hazırlanmış milliyetçi çılgınlık” için fitili
tutuşturma görevi gördü. Çok geçmeden
entelektüel birikimiyle tanınan, ünlü mimar,
Albert Speer (Sonradan Nazi hükümetinde
bakanlık yapacaktır.) “Alman Kültürü İçin Savaş
Birliği”  adıyla bir örgütlenmeden söz etmeye
başladı. Zaten 1928’den beri Naziler tamamen
milliyetçi bir kültür örgütlenmesini
yaygınlaştırmak için edebiyatı ve tiyatroyu
kullanarak, tüm milliyetçi akımları birleştirmeye
çalışmaktaydı. Konferansçıların ısrarlı çabaları
sonuç verdi ve Alexander von Senger adlı
“uzman” bir Nazi, “sanat ürünleri için milli bir
diktatörlük” savıyla çıktı, kendine yabancılaşmış,
uyuşturulmuş kitlelerin önüne. Ardından Wilhelm
Frick önderliğinde milliyetçi sanat adamları
Weimar’da etkileyici bir gösteri düzenlendi. Bu
gösteriden sonra edebiyat, mimari, tiyatro ve
güzel sanatlar sayılan tüm dallarda “halka zararlı
akımlara” karşı etkili ve caydırıcı önlemler
alınmasını zorunlu kılan bir önerge kabul edildi.
Ayrıca yayınlanan bir bültende, Alman sanatını
bozanların isimleri artık açık açık bildiriliyordu.
Erich Kaestner, Kurt Tucholsky, Thomas Mann,
Bertolt Brecht, Wassili Kandinsky bu listeye giren
bazı isimler… Bunlar “kültürel bolşevikler”dir ve
milli birliğin düşmanlarıdırlar… Savaş Birliği
böylece milliyetçi kültür çevrelerinden üye
sağlamayı da başardı. Üye sayısı inanılmaz
rakamlara ulaştı. 250 bin civarı üyesi olan bir
dernek tarihte görülmedi bir daha. 

Oluşturulan bu milliyetçi rüzgar, Die Bildkunst
adlı bir dergi ve Deutsche Kunstkorrespondenz
adlı (*ücretsiz dağıtılan) bir bültenle tüm ülkeye
yayıldı. 1931 ve 1932’de Savaş Birliği’ne
katılanların sayısı o kadar arttı ki, müzik, güzel
sanatlar ve edebiyat gibi dallarda uzmanlık
gurupları oluşturuldu. Zaten 1929’dan beri
koalisyon hükümetinde olan nasyonal sosyalistler
bu ruha uygun reform çalışmalarına başladılar.
Wilhelm Frick Halk Eğitim Bakanlığı’na atanınca,
Nazilerin kitle üzerinde yasa yoluyla müdahale
yetenekleri, artık tartışmasız bir komut vermeye
dönüştü. Örneğin; Goebbels’in övdüğü “Potemkin
Zırhlısı” filmi başta olmak üzere, Eisenstein’in
tüm filmleri, ardından Pabst’ın filmleri zararlı
görülerek yasaklandı. Müzik de nasibini aldı
elbette. Stravinsky ve Hindemith gibi dünya
çapındaki müzisyenler “Bolşevik” ilan edilip,
konserlerine izin verilmedi. Modern resimlerin
halka açık salonlarda sergilenmesi yasaklandı. 

Tiyatrolarda ne oldu peki? Tiyatrolarda da bu
anlayışın öngördüğü gibi, Alman sanatının Alman
sanatçılar tarafından yapılabilmesi için, bir
“temizlik” harekâtı, gürültülü bir biçimde devreye
sokuldu. Önce Berlin’de Prusya Devlet Tiyatroları
yöneticisi ve yılların
deneyimli yönetmeni, Heinz
Tietjen’in otantik Alman
sanatının gerçekleşmesinde
“yetersiz” ve “başarısız”
olduğu gerekçe gösterilerek
görevine son verildi. Buna
kanıt olarak da, sözleşmesi
yenilenen Yahudi aktörlerin
sayısının çokluğu işaret
edildi. Tietjen’in yerine
Weimar Milli Tiyatrosu’nun
da yöneticisi olan ve
repertuvarına Mussolini’nin
bir eserini almakla ün
salmış Ludwig Ulbrich
getirildi. Fanatik
milliyetçiliğiyle tanınan bu
yönetici, sanat danışmanı
olarak, eski bir
ekspresyonist olan Hans
Johst’u yanına aldı. Johst’a
göre tiyatro siyasal ve milli
amacından başka bir işleve sahip olamazdı. 

(Meraklısına not; Nazilerin 10 Mayıs 1933 kitap
yakma ritüelinde, ilk yaktıkları kitaplardan biri de
Heinrich Heine’ın kitaplarıydı. Artık slogan haline
gelmiş olan ve kültürün aydınlık yüzü olan kitaplar
için söylenmiş; “Bugün kitapları yakanlar, yarın
aynı yerde insanları yakarlar” sözünün sahibi
Heine yeni Nazi kültür örgütlenmesinde aforoz
edilmişti… Nazi tiyatrosunun yeni sanat
yönetmeni ve danışmanı Hans Johst, 20 Nisan’da
Hitler’in doğum günü nedeniyle oynanan, kendi
yazdığı, “Schlageter” adlı eserin kişilerinden
birisinin söylediği bir replikle, nefret ettiği Heine’a
bir cevap veriyordu: “Ben ne zaman kültür sözünü
duysam, silahıma sarılırım”… Yorum sizin…)

Tüm bu sanatsal kıyım yaşanırken, en çok
direnen kurum yine Prusya Sanat Akademisi oldu.
1926’da kazanılan Edebiyat Kürsüsü tehdit
altındaydı. Ünlü oyun yazarları Gerhart
Hauptmann, Thomas Mann, Arno Helz ve en ünlü
Alman kadın romancılardan Ricarda Huch başta
olmak üzere, duyarlı sanatçılar, sanatın
özgürleştirici kimliğinin korunması gerektiği
konusunda direndiler. Akademi 1931 Ağustos
kararnamesinin getirdiği sansür rejimiyle
“zararlı” düşünen yazarlara uygulanan baskıyı, bir
takım bildirilerle protesto ettiler. Heinrich Mann,
1932 yılının sonunda, meslektaşlarını kararlı bir
direnişe çağıran ve büyük tartışmalara yol açan
bir rapor yayınladı. Mann; edebi eleştiri alanındaki
milliyetçi yöntemlerin sanatın ruhuna ters
düştüğünü ve şiddetle reddedilmesi gerektiğini
söylüyordu. 

Nazilerin her ne kadar muazzam taktikleri
olsa da, sanatçılar tehlikeli insanlardır.
Özgürlükleri gölgelendiğinde yaratıcılıkları ve
dilleri daha da sivrilir. Yazar Mann; yanında ünlü
ressam Kathe Kollwitz’i ve diğer bir avuç
mücadeleci sanat adamını da alarak Nazizme
karşı, birleşik bir sol cephe oluşturulması
çağrısını yapınca, Naziler aradığı fırsatı
yakaladı. (Bu çağrı metni, Mart ayında yapılan
Reichstag seçimleriyle ilgili kampanya

sırasında duvarlara asılmıştı.) 
Bu konuyla ilgili Goebbels’in günlüğündeki 8

Mart tarihli sayfaya yazdıklarına bakmak yeterli
olacak sanırım. Diyordu ki Goebbels; 

“… Bakanlığımı basın, sinema, tiyatro, radyo ve
genel propaganda siyasetini denetlemekle görevli
beş sektör halinde örgütlemeliyim. Oysa bu
görevler, henüz varlıklarını sürdüren (*Prusya
Sanat Akademisi gibi- HF) hizmet birimlerince
yürütülüyorlar. Bir süre sonra bu birimlerle
tartışacağımız kesindir… Edebiyat, tiyatro ve
radyoyu denetlemek görevi, İçişleri
Bakanlığı’ndan alınıp, Propaganda Bakanlığı’na
bağlanmalıdır… Tüm ideolojik yönlendirme

araçları ve o araçların olanaklarını bizzat en
yukarıdan yönetmeliyiz… ”

Anlaşıldığı gibi Goebbels, Almanların ne bilip
ne okuyacağını, hatta ne düşünmeleri gerektiğini
bile tümüyle kendisine bağlamayı kuruyordu…
Çok kısa bir süre sonra da Naziler bu rüyalarına
ulaşacaktı. 

Goebbels 19 Mart 1933’de, Ulusal Radyo’nun
başına, sadık Nazi yanlısı Eugen Hadamovsky’yi
getirdi. Bu usta psikolojik savaş taktisyeninin
görüşü çok basitti: Kitlelerin üzerine yapılan
baskı, fiziksel şiddet ve sürekli bir ideolojik
baskıyla tamamlanabilirdi ancak… Bu görüş,
Meclis’in Hitler’e tam yetki verdiği 23 Mart 1933
toplantısında, uygulama alanı yakaladı ve eşi
benzeri görülmemiş bir tantanayla, radyo,
aralıksız bu konuda yayın yaptı. Ardından Hitler’in
doğum günü olan 20 Nisan’da radyo
programlarının tümü Führer’in doğum
yıldönümüyle ilgili olmayan hiçbir yayın yapmadı.
Ve tarihe bir demagoji dehası olarak geçen 1
Mayıs 1933 iş ve işçi bayramını Nazilerin büyük bir
geçit töreniyle kutlaması, zaten bulanmış olan
akılları iyiden iyiye felç etti. 

Eğer nazik bir toparlama yapmamız gerekirse
şunu söylemek sanırım çok yanlış olmayacak:
Belirsiz ve birbirinden kopuk muhalefet ya da cılız
önlem alma çabaları, artık Yeni Almanya’da yerini,
tüm kültür yaşamını etkileyen sistematik bir
değişikliğe bırakıyordu. Bunun en büyük nedeni
de oportünist girişimler ve sadece kendi varlığını
sürdürmek için, zeki ve tehlikeli devletle bir
şekilde anlaşma yoluna giderek özüne ters
düştüğünü bile fark etmeden kimliksizleşen sanat
adamlarıyla, korkup geri çekilen “her günün sanat
adamlarının” bencil ve işbirlikçi davranışlarıdır.
Sürekli susarak ve dediğiyle eylemi örtüşmeyen,
iş birliği içindeki sözüm ona sanat adamları,
tarihin her diliminde mücadele eden ve ufuk açan
sanat adamlarının en büyük düşmanı oldular. Bu
açığı kullanan devlet, toplumsal refleksin en
yoğun uyarıldığı sanatı, böylece ve kolaylıkla
esaret altına alır. 

Nazilerde bu işin daha görünür olmasıyla,
tarihin herhangi bir yerinde ve herhangi bir
zamanında yapılan tüm işbirliği girişimleri
arasında hiçbir fark yoktur aslında… Kaçınılmaz
olarak, öncelikle ülke sanatının sırtında bir yük
olan sanat hainleri, bunun ötesinde kanımızda
dolaşan birer mikropturlar. 

Köpeksiz köyü gören Naziler, değneksiz
olarak dolaşmaya ve kudurdukça kudurmaya
devam ederler. 27 Mart 1933’te Nazi yanlısı
Hessenli Ferdinand Werner tarihe çakılan bir
açıklama yapar. “Yazarlar ve gazeteciler on emre
uymak zorundadırlar. Bu emirlerden birisi de,
Hitler’in Kavgam adlı kitabını çalışma masasında

bulundurmak zorunda olması, bunu
yapmazsa halkına ve mesleğine karşı
görevini yerine getirmemiş sayılır”
ilkesidir. Bu saldırılar devlet eliyle,
şiddetle ve muhalif sesler ve sonsuz
kavga adamlarının az olmasından
kaynaklı olarak, gün be gün artar.

Mayıs 1933’te Goebbels, tiyatro ve
sinema çevrelerinin çağırıldığı bir
toplantıda artık sesini temizlemek
zorunda kalmadan, şöyle bir konuşma
yapar: “… Siyasetimizin amacı,
enternasyonalizmi sanat yaşamında
sökmek, enternasyonalizmin ajanları
olan Yahudilerin çalışmalarına son
vermek ve milliyetçiliği kültür yaşamına
yön veren büyük bir düşünce haline
getirmektir…”

Bugün sanata katkılarından ötürü
pulları basılan, üzerine incelemeler
yapılan Max Reinhardt gibi, Otto
Klemperer gibi Yahudi tiyatro
adamlarının dışlanması karşısında, zayıf

da olsa birtakım sesler duyulsa da, bu sesler çok
çabuk bastırıldı. Artık yeni sistemin ve o sistemin
kalbi olan propagandanın gücünü kanıtlaması için
tek eksik, büyük bir olayın meydana gelmesiydi.
Bu büyük olay 10 Mayıs 1933 günü meydana geldi.
Tarihe kitap katliamı olarak geçen bu olaydan
hemen sonra bunun bir Yahudi oyunu olduğu
savıyla Naziler, üç ay gibi kısa bir sürede, bir
oldubittiyle, kara listelerini hazırlayıp bütün
kütüphaneleri denetlemeye ve “bolşevikleri
yakmaya” başladılar.

Şimdi tarihe geçmiş o geceye biraz daha
ayrıntılı bakmayı deneyelim. 1931 yılında
üniversiteyi ele geçiren Nasyonal Sosyalist Alman
Öğrenci Birliği’nin üyeleri, öğrenci seçimlerinde,
yüzde 44,4 gibi çok yüksek bir oy almayı
başarırlar. Nasyonal Sosyalist Alman Öğrenci
Birliği, “Alman olmayan düşüncelere karşı
faaliyetler" olarak adlandırılan eylemlerini, 12
Nisan 1933 günü, "12 Tez" adıyla yayınladıkları
bildiriyle uygulamaya başlarlar. “Devlet ele
geçirilmiştir
ama
yüksekokullar
değil”
sloganını
kullanarak, o
tarihten
itibaren
“Alman
olmayan
düşüncelere
karşı
faaliyetler”
adı altında bir
dizi etkinlik
başlatırlar.
Bunların
zirvesiniyse
10 Mayıs
1933’te kitap yakma ritüeli oluşturur. Nazi
yönetimi bu eylemlerin düzenlenmesine
katılmıyor, bunları yüksekokul öğrencileri

planlıyor ve uyguluyordu sözümona.  
40 bin kişi kitap yakma törenini görmek için

Berlin'deki Opernplatz Meydanı’na toplanmıştır.
Yağmur yağmaktadır ancak her bir üniversiteli
genç Nazi, kucak kucak kitabı ateşe atarken
bağırarak  yemin etmektedir: "Alman olmayan
her şeyi ateşe verin. Materyalizme ve sınıf
kavgasına karşı. Halkın birliği ve idealist yaşam
anlayışı için. Ben Karl Marx ve Katusky´nin
yazılarını ateşe atıyorum."Daha sonra bir başka
öğrenci elinde bir yığın kitapla ateşe yaklaşır:
“Aile ve hükümet terbiyesine, çöküş ve ahlâki
yozlaşmaya karşı Alman ırkının en başarısız ve en
saçma yazarı, dünyanın en doğru gazetesi, bizim
gazetemiz Völkischer Beobachter’ın kirli
masalların yazarı dediği Erich Kastner’i  ve lanet
olası eşitlikçi kitabı “Fabian” başta olmak üzere
tüm kitaplarını ateşe atıyorum.”      

Berlin’in Opera Meydanı’ndaki merkezî tören
radyodan da naklen halka aktarılmaktadır aynı
anda. Çok sayıda öğrenci, Nazi SA ya da SS
üniforması giymiştir. Ağızlarında aynı kanlı yemin: 

“Ateşe, Sigmund Freud’un, Heinrich Heine’ın
yazılarını atıyorum… Alman tarihinin
saptırılmasına, onun yüce önderlerinin
aşağılanmasına karşı çıkıyor, tarihî geçmişimiz
önünde saygıyla eğiliyor ve  yazılarını ateşe
atıyorum.”

Faşist iktidar üç ay içerisinde yerleşmiştir.
“İyi” ve “kötü” yazarlar belirlenmiş, bazı sanat ve
bilim adamları göçe zorlanmış ya da göç etmiş,
kalanların bir kısmı hapse atılmış, en kaba haliyle
bağırması gereken yerde susarak onurunu
koruduğunu sananlarsa zamanla dillerini tümden
kaybetmiş, silinip gitmişlerdir tarihten.

Şimdi hem bir soluk alalım, hem de kısa bir
değerlendirme yapalım. Almanya’da iktidarı ele
geçirenler ilkelerinde antidemokratik bir devlete
inandıklarından, neredeyse toplumsal refleksin
en büyük direnci olan kültürü de kendi çıkarları ve
anlayışlarına uydurmak zorundaydılar. Onlara
göre güzel sanatlar, tiyatro ve edebiyat özerk
unsurlar olarak kabul edilemezler. Bunları devlet
mekanizmasıyla bütünleştirmek gerekmektedir.
Bunun için ya sanatı satın alır ya da öldürmeye,
etkisizleştirmeye yeltenir. Uyguladıkları faşist
sistem anıtsal bir eserdir kendilerince. Yani sanat
onlar için; ağızlarından düşürmedikleri ve sadece
kendi çıkarları için kullanılan bir propaganda
aracıdır. Muhalif sesler onlar için can sıkıcı
mikroplardır. Tüm faşist sistemlerin sosyal
yutturmacasının kilit sözcüklerinden biri
“çalışmaktır”.

(Meraklısına not: Bir milyondan fazla insanın
yakılarak, kurşuna dizilerek, türlü işkencelerle ya
da açlıktan öldürüldüğü Auschwitz toplama
kampının giriş kapısının üzerine “Arbeit Macht
Frei ” (Çalışmak özgürleştirir) yazan onlar değil
miydi?) 

Aslında Naziler “çalışmak” sözcüğüyle,
insanın insan tarafından sistemli biçimde
sömürülmesine dayanan bir ekonomik düzenin
emrindeki, maddesel ve ahlâksal bir bağımlılıktan
söz ederler bence. 

(Meraklısına not; 20 Ekim 1932’de o dönemin
ünlü sanayi adamı Fritz Thyssen’in
önderliğinde Hitler, Lansberg Şatosu’nda,
Ruhr bölgesi sanayicileriyle bir toplantıya
katılır. Bu toplantıda Nazi partisinin parasal
olarak desteklenmesi kararı alınır. Ardından
Kasım 1932’de bir sanayici gurubu (*Mercedes
Firması ve Georg von Siemens’in sahibi olduğu
Deutsche Bank da bunların arasındadır.)

Şansölye
Hindenburg’a
başvurarak,
Hitler’in
başkanlığa
getirilmesini
isterler. Bu
görüşmelerin
4 Ocak 1933
günü Köln’de,
Baron Kurt
von
Schreeder’in
evinde sonuca
bağlandığını
biliyoruz. Ünlü
oportünist,
Hitler’in
Türkiye

Büyükelçisi Von Papen’in, Hitler ve sanayiciler
arasında aracılık yaptığını da…  

DEVAMI VAR…

FİLİZ
BTA

HAYRETTİN bta.hayrettin@gmail.com

NAZİLERİN KÜLTÜR
ÖRGÜTLENMESİ VE 2. DÜNYA

SAVAŞI’NDA TİYATRO -2-
“NE  ZAMAN KÜLTÜR SÖZÜNÜ

DUYSAM SİLAHIMA
SARILIRIM”

BAZENTEKRARANLATILMALI
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Türkiye İhracatçılar
Meclisi’nin ilk 1000 ihracatçı
listesinde Egeli ihracatçılar 157

firmayla yerini aldı. Ege
Bölgesi, geçen yıllarda
olduğu gibi 2024 yılında
da Marmara Bölgesi’nden
sonra en çok firmayla
İhracatın Şampiyonlar
Ligi’nde temsil
edildi.Türkiye genelinde
ihracatçıların
kümelenmesi 27
sektörün 8 tanesinin
ihracat şampiyonları Ege

Bölgesi’ndeki firmalardan
oluşurken, ihracat şampiyonlarının
5 tanesi Ege İhracatçı Birlikleri
üyesi. İzmir, 89 firmayla TİM ilk
1000 ihracatçı listesinde, İstanbul’u
takibini sürdürürken, Manisa’dan
24, Denizli’den 20, Aydın’dan 9,
Balıkesir’den 6, Kütahya’dan 4,
Muğla’dan 3 ve Uşak’tan 2 firma
ihracat şampiyonları arasına girdi.
İzmir’den en çok ihracat yapan
firma 521 milyon 969 bin dolarla
Pergamon Status Dış Ticaret A.Ş.
olurken, ikinci firma adının
açıklanmasını istemedi. Üçüncü

sıranın sahibiyse 370,8 milyon
dolarlık döviz getirisiyle ARKAS
Konteyner Taşımacılık A.Ş. oldu.
Listeye giren Egeli ihracat
şampiyonlarının 2024 yılında 26,2
milyar dolarlık ihracata imza
attıklarını vurgulayan Ege İhracatçı
Birlikleri Koordinatör Başkanı Jak
Eskinazi, “2025 yılı sonu için 280
milyar dolar ihracat hedefi
koymuştuk. İhracatı destekler
adımlar atılmadığı takdirde 270
milyar doları yakalamakta bile
zorlanabiliriz” diye uyarıda bulundu.
(Haber Merkezi)

Türkiye’den Fransa’ya 
girişimcilik köprüsü

Küçük ve orta ölçekli işletmelerin
gelişimine katkı sağlamak ve ihracatçı
kimliklerini güçlendirmek amacıyla Ege
İhracatçı Birlikleri’yle Ege Küçük ve Orta
Büyüklükteki İşletmeler Derneği
(EGEKOBİDER) güçlerini birleştirme
kararı aldı.  Ege İhracatçı Birlikleri ile
EGEKOBİDER arasında eğitim protokolü
imzalandı. Protokolü EİB adına EİB Genel
Sekreteri İ. Cumhur İşbırakmaz,
EGEKOBİDER adına ise
EGEKOBİDER Yönetim Kurulu Başkanı
Yüksel Bilek imzaladı. İhracatçı
firmalarımızın küresel ölçekte rekabet
edebilmeleri için yalnızca üretim değil, aynı

zamanda finansal okuryazarlık konusunda
da yetkin olmaları gerektiğini söyleyen EİB
Genel Sekreteri Cumhur İşbırakmaz, “Bu
nedenle, EGEKOBİDER ile başlattığımız
bu eğitim serisi bizim için son derece
değerli. Finansal disiplin, sağlıklı bir bilanço
yönetimi ve sürdürülebilir büyüme
açısından işletmelerimizin en büyük
ihtiyaçlarından biri. Bu eğitimlerin,
KOBİ’lerimizin finansal kabiliyetlerini
güçlendireceğine, daha sağlam ve dirençli
yapılarla yollarına devam etmelerine katkı
sunacağına inanıyoruz. Bu konuda bizimle
yola çıkan EGEKOBİDER’e teşekkür
ediyorum” dedi. (Haber Merkezi)

Türk ve Fransız girişimcilerin
her iki ülkedeki yatırımları
geliştirmelerine destek olan ve
girişimcilik ekosistemine katkı
sağlayan La French Tech adlı
organizasyonun ülkemizdeki
temsilcisi La French Tech

İstanbul’un
geleneksel aylık
kahvaltısı bu ay
İzmir’de Yaşar
Üniversitesi ev
sahipliğinde
gerçekleşti.
Fransa’nın Türkiye
Büyükelçisi

Isabelle Dumont, iki ülke
arasındaki dayanışmanın önemine
dikkat çekerek, “Fransa ve
Türkiye iki dost ülke. Bu kez La
French Tech İstanbul ve Yaşar

Üniversitesi’nin
birlikte düzenlediği
bu tür etkinlikler
karşılıklı bilgi
paylaşımını artırıp
sürdürülebilir ve
yenilikçi iş
birliklerinin
gelişmesine büyük

katkı sağlıyor. Bu çalışmaların
artarak devam etmesini isteriz”
dedi. Yaşar Üniversitesi Mütevelli
Heyet Başkanı Ahmet Yiğitbaşı
ise üniversite-sanayi iş birliğinin
önemine vurgu yaparak,
“Üniversite-sanayi işbirliğini çok
önemli görüyoruz. Bu doğrultuda
Yaşar Üniversitesi Minerva
Kuluçka Merkezi, Bilgi ve
Teknoloji Transfer Ofisi (BTTO)
ve Kuzey İzmir TEKMER olarak

girişimcilik ve inovasyon ortamını
geliştirmek için
çalışmalar
yürütüyoruz” diye
konuştu.

Yaşar
Üniversitesi
Rektörü Prof. Dr.
Levent Kandiller
de üniversitenin

girişimcilik ve eğitim vizyonunu
aktardı. Mikro yeterlilikler
kapsamında “Girişimciliğin
Temelleri” dersinde 815
öğrencinin 135 takım halinde
projelerini sunduğunu belirten
Kandiller, üniversitenin Times
HigherEducation 2025 alan
sıralamalarındaki başarısının yanı
sıra Ege Bölgesi’ndeki liderliğini
sürdürdüğünü ifade etti. Ayrıca,
akıllı şehirler ve akıllı tarım

teknolojileri alanlarında İzmir
girişimcilik ekosistemine
verdikleri katkılara dikkat çekti.
La French Tech İstanbul Yönetim
Kurulu Üyesi Eren Arasan da
konuşmasında, Türkiye’de
girişimcilik ekosistemini
güçlendirmek ve Fransa ile iş
birliği fırsatlarını artırmak için

yürütülen ağ
oluşturma
etkinliklerine ve
topluluk
faaliyetlerine
değindi. 

Etkinlikte,
Business France
Türkiye Yatırım
Uzmanı

CécileLavigne tarafından
“Fransa’nın Türk Girişimcilere
Sunduğu Destekler” başlıklı

sunum gerçekleştirildi. Lavigne,
Fransa’nın girişimcilik
ekosistemine yönelik teşvik
mekanizmaları, yatırım fırsatları
ve Türk girişimcilerin Fransa
pazarına erişimini kolaylaştıran
programlar hakkında bilgi verdi.
Lavigne ayrıca, enerji, tarım ve
gıda teknolojileri ve yapay zeka
alanlarının Fransa’nın öncelikli
yatırım alanları arasında yer
aldığını belirtti.

La French Tech İstanbul
Yönetim Kurulu Üyesi ve aynı
zamanda EIT Türkiye Topluluğu
Yöneticisi Ömer
Hantal’ınmoderatörlüğünü
üstlendiği panelde Yaşar
Üniversitesi
Rektör Yardımcısı
Prof. Dr. Yiğit
Kazançoğlu,
üniversitenin akıllı
tarım ve
sürdürülebilir akıllı
şehirler alanındaki
araştırma,
yenilikçilik ve
uluslararası iş birliklerine
odaklanan çalışmalarını aktardı.
İzmir Ticaret Borsası Genel
Sekreteri Erçin Güdücü de
tarımın sınır tanımayan evrensel
bir alan olduğuna dikkat çekti.
Türkiye ile Fransa’nın benzer
iklim koşulları, tarımsal ürün
desenleri ve gastronomi
kültürleriyle güçlü ekonomik ve
sosyal bağlara sahip olduğunu
vurgulayan Güdücü, iki ülkenin de
iklim değişikliğinden etkilendiğini
belirtti.(Haber Merkezi)

Yaşar Üniversitesi ve La French Tech İstanbul’un ortak etkinliğinde, Türkiye ile Fransa
arasındaki girişimcilik ve inovasyon alanındaki iş birliği fırsatları masaya yatırıldı

Türk müteahhitler
yurt dışında iddialı
Ticaret Bakanlığı verilerine göre, Türk
müteahhitlik sektörü, yıllık uluslararası
müteahhitlik gelirlerinden en çok pay
alan ilk 10 ülke arasında bulunuyor.
Sektör, 2020'de yurt dışında yaklaşık 17,2
milyar dolarlık 386 proje yürüttü. Türk
firmalarının yurt dışında üstlendiği
projelerin tutarı 2021'de 31 milyar 790
milyon dolara çıktı. Söz konusu yılda 459
proje üstlenilirken elde edilen tutar,
bugüne kadar ki en yüksek proje bedeli
olarak hesaplandı. (AA)

Özel güvenlikçiye 
en az 60 saat eğitim
Resmi Gazete'de yayımlanan yönetmelik
değişikliği ile özel güvenlik sektöründeki
dersler için taban ücret uygulamasına
geçildi, ders ve sınavların yapısı yeniden
düzenlendi. Buna göre, özel güvenlik
görevlileri için 60 saat olarak belirlenen
yenileme eğitimi "en az 60 saat" şeklinde
değiştirildi. Özel eğitim kurumlarınca, her
dersin sonunda adayların devam
durumunu gösteren devam çizelgesi
düzenlenecek. Her bir dersin yüzde
25'inden fazlasına devam etmeyenler
dersi tamamlamamış sayılacak. (AA)

Tarladaki karpuz
için ilginç öneri
Türkiye'de üretimin yüzde 30'unun
yapıldığı Adana'da karpuzun kilogramı
tarlada 2 liradan alıcı bulurken, bazı
çiftçiler hasat yapmadan
tarlalarını sürdü.
Tarlada 2 TL'ye kadar
düşen karpuzun
marketlerde kilogram
fiyatının 9 ila 12 TL
arasında olduğu
görüldü. Yüreğir Ziraat
Odası Başkanı Mehmet
Akın Doğan, "Karpuzlar
nimettir. Nimete böyle davranılmamalı.
Belediyeler karpuzları çiftçilerden alıp
halka dağıtmalı" dedi. (İHA)

Eskinazi: Şampiyonlarımız 26,2 milyar dolara imza attı

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Jak
Eskinazi

Mehmet Akın Doğan

EGEKOBİDER ve
EİB’den dev iş birliği

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, elektronik
haberleşme şirketlerinin geçen
yıl sektöre yaptığı yatırımın
2023'e göre yüzde 80 artışla
94,1 milyar liraya ulaştığını
bildirdi. Uraloğlu, yaptığı yazılı
açıklamayla Bilgi Teknolojileri
ve İletişim Kurumu (BTK)
tarafından hazırlanan Yıllık

Pazar Verileri Bülteni'nde yer
alan verileri değerlendirdi.
Güncel teknolojik gelişmelere
paralel olarak elektronik
haberleşme şirketlerinin
sektöre yaptığı yatırımın 2023'e
göre geçen yıl yüzde 80 artışla
94,1 milyar liraya ulaştığını
belirten Uraloğlu, 4,5G abone
sayısının da 87,6 milyona

ulaştığını kaydetti.
Uraloğlu, Türkiye'de

elektronik haberleşme
hizmetlerine abone olanların
sayısının 131,9 milyonu aştığına
dikkati çekerek, internet
kullanım oranının da yüzde 88,8
ile yüzde 68 olan dünya
ortalamasının üzerinde
olduğunu ifade etti. (AA)

Elektronik ve haberleşmeye 94,1 milyar liralık yatırım

Ahmet Yiğitbaşı

Isabelle Dumont

Cécile Lavigne

Yiğit Kazançoğlu

Levent Kandiller
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Milyonlarca insanı
etkileyen ve henüz kesin bir
tedavisi bulunmayan
Alzheimer hastalığıyla
mücadelede Türk bilim
insanlarından umut verici bir
haber geldi. Üsküdar
Üniversitesi’nden Prof. Dr.
Muhsin Konuk, yürüttükleri
bir doktora çalışmasında
hastalığı tetikleyen önemli bir
hücresel yolu keşfettiklerini ve
bu süreci durdurabildiklerini
duyurdu. Prof. Dr. Konuk,
doktora öğrencisi Arş. Gör.
İrem Gülfem Albayrak ile
yürüttükleri çalışmanın
detaylarını paylaştı. Konuk,
“Çalışmamızda, bu süreci
başlatan proteinin gen
ifadesini değiştirmeyi başardık
ve zararlı sürecin nasıl
önlenebileceğini ortaya
koyduk. Bu, hücresel
metabolizmada yeni bir yolak
keşfetmek anlamına geliyor”
dedi.

Bu önemli keşfin ardından
sıradaki hedefin, bu
mekanizmayı doğal yollarla
düzenleyecek bir tedavi
geliştirmek olduğunu belirten
Prof. Dr. Konuk, “Şimdi
önümüzdeki adım, bu
proteinin sağlıklı çalışmasını
sağlayacak, mümkünse

bitkilerden veya diğer
organizmalardan elde edilecek
bir ilaç molekülü bulmak.
Bunu başardığımızda,
Alzheimer hastalığının daha
ortaya çıkmadan önlenmesini
hedefliyoruz. Yani o kişi
Alzheimer'a yakalanmayacak”
diye konuştu. (Haber Merkezi)

Ege Üniversitesi İletişim Fakültesi Radyo Televizyon ve Sinema bölümünden henüz
mezun olan Nihat Eren Keskin, lisans eğitimi boyunca gerçekleştirdiği projeler ve

yaptığı kısa filmler ile ulusal ve
uluslararası yarışma ve
etkinliklerde pek çok başarı elde
etti. İletişim Fakültesi Dekanı Prof.
Dr. Bilgehan Gültekin; Bölüm
Başkanı Prof. Dr. Lale Kabadayı’yı
ve Keskin’i ağırlayarak tebrik etti.
İkinci sınıftan itibaren dizi ve film
setlerinde çalışıp ardından kendi
kısa filmlerini çekmeye başlayan
Keskin, filmleri ile ABD, İngiltere,
Almanya, Fransa, Hollanda,
Hindistan, İtalya ve Türkiye’de 14
farklı film festivalinde dereceye
girmeyi başardı. (Haber Merkezi)

Egeli genç iletişimci Türkiye’nin gururu
Vücuttaki toplardamarın genişlemesi nedeniyle oluşan varisler hem estetik sorunlara yol açıyor;
hem de ayaklarda ağrı, kramp, yorgunluk, ayak bileklerinde uyuşma, kaşıntı gibi belirtilerle

yaşam kalitesini düşürüyor. Özel Gözde
Kuşadası Hastanesi Radyoloji Uzmanı Dr. Ali
Kemal Temizkan, kronik bir rahatsızlık olan

varisin toplumda neredeyse her 3 kişiden
birinde görüldüğünü belirterek,
“Tedavinin uzman hekimler gözetiminde
gerçekleştirilmesi gerekiyor” dedi.

Temizkan, varisle ilgili genetik altyapısı
olanlarda, uzun süre ayakta
duranlarda, yaşa bağlı olarak ve

kilo alımı nedeniyle görülme
sıklığı artan varislerin bazı
kişilerde daha da belirgin hale
gelerek estetik anlamda da

sıkıntı yarattığını dile getirdi.
(Haber Merkezi)

Varisler yaşam kalitesini düşürüyor

Bilim dünyası ayakta!
Alzheimer’a çare mi?

Polen alerjisine dikkat!
Yaz boyunca sürüyor
Yaz mevsiminde havaların ısınmasıyla birlikte çocuklar açık havada daha fazla zaman
geçirirken, yoğun yayılım gösteren polenler alerjik sorunlara neden olabiliyor

Çocuk immünolojisi ve alerji
hastalıkları uzmanı Prof. Dr.
Gülfer Mehtap Yazıcıoğlu, halk
arasında saman nezlesi olarak
bilinen mevsimsel alerjik rinitin,
tedavi edilmezse, çocukların okul
ve sosyal yaşamlarında olumsuz
etkilere yol açabileceğini
belirterek, “Ancak, doğru tanı,
tedavi ve korunma önlemleriyle
çocuklar tamamen normal bir
yaşam sürebilirler. Tedaviden
etkin sonuç alınması için ilaca
uyum ve takibin düzenli yapılması
ise şarttır” dedi. Yazıcıoğlu,
çimen ve yabani ot poleni
alerjisine karşı dikkat edilmesi
gereken en önemli üç kuralı ise
“Özellikle açık havada geçirilen
zamanın ardından burun akıntısı
oluyorsa hekime başvurmak,
alerji takibini sadece
mevsimsel değil, yıl boyu
sürdürmek ve korunma
önlemlerini ilaç
tedavisiyle birlikte
uygulamak” olarak
sıraladı.  Prof. Dr.
Gülfer Mehtap
Yazıcıoğlu, şu
önerilerde bulundu:
“Hava durumu
uygulamalarından
polen uyarılarını
takip edin. Polenin
yoğun olduğu sabah
erken saatlerde ve
rüzgarlı havalarda
dışarıya çıkarmayın,

mecbursanız uzun süre
kalmayın.  Dış ortamdan eve
döndüğünüzde kıyafetlerini
değiştirin ve duş aldırın.
Dışarı çıkarken gözlük ve

maske kullanmayı
alışkanlık

edinin.

Evde camları kapalı tutun;
mümkünse polen filtreli klima,
hava temizleyici veya HEPA
filtreli süpürge tercih edin. Çim
biçildikten sonraki 1–2 saat polen
yoğunluğunun en yüksek olduğu
zamandır. Bu süre boyunca
mümkünse dışarı çıkarmayın ve

evin pencerelerini
kapalı

tuttuğunuzdan
emin olun.

Çimenlere temas
ettiğinde ciltte

kaşıntı, kızarıklık ya
da döküntü

oluşuyorsa, parka, okul bahçesine
veya ormanlık bir alana gitmeden
önce uzun kollu giysiler giydirin.
Çimenle temas etmemesine
dikkat edin. Kortizon içeren
ilaçları kontrolsüz kullanmayın”

Prof. Dr. Gülfer Yazıcıoğlu
ayrıca “Alerji aşıları (alerjen
immünoterapisi) alerjik rinit
tedavisinde etkili ve kalıcı
sonuçlar sağlayabilen bir tedavi
şeklidir. Özellikle diğer tedavi
yaklaşımlarıyla yeterli düzelme
sağlanmayan çocuklarda
düşünülmelidir” ifadelerini
kullandı. (Haber Merkezi)
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Patau
sendromunun
moleküler 
ve fenotipik
yönleri 

Patau sendromu, yani tıbbi adıyla
Trizomi 13, insan genomunda yer
alan 13. kromozomun üç kopya

hâlinde bulunmasıyla oluşan, nadir fakat
çok ağır sonuçlara
yol açan bir
genetik
hastalıktır. İlk
olarak 1960
yılında Klaus
Patau tarafından
tanımlanan bu
sendrom, doğum
öncesi dönemde
başlayan
gelişimsel
bozukluklara ve
çoklu organ anomalilerine neden olur.
Genellikle hücre bölünmesi sırasında
meydana gelen bir hata sonucunda
kromozomlar doğru şekilde ayrılmaz ve
embriyoda ekstra bir 13. kromozom
oluşur.

Genetik temeli ve oluşum
mekanizması

Patau sendromu, çoğunlukla maternal
kökenli bir nondisjunction (ayrılmama)
olayı sonucu ortaya çıkar. Normalde
bireyler her kromozomdan bir çift
taşırken, Trizomi 13’te 13. kromozomdan
üç adet bulunur. Bu fazladan genetik
materyal, embriyonik gelişim sürecini
ciddi şekilde bozar. Hücresel bölünme,
protein sentezi ve organların morfolojik
gelişimi gibi birçok kritik süreç bu
dengesizlikten etkilenir. Sonuç olarak
beyin, kalp, böbrek, yüz yapıları ve
ekstremiteler gibi sistemler gelişimini
tamamlayamaz.

Klinik bulguların şiddeti ve tanı
Patau sendromu, genellikle doğum

öncesinde yüksek çözünürlüklü ultrason
ve non-invaziv prenatal testlerle fark
edilebilir. Ancak kesin tanı, karyotip
analizi ile konur. Sendromun doğumda
görülen belirgin fiziksel bulguları vardır.
Serebral malformasyonlar, göz ve yüz
anomalileri, yarık damak, mikrosefali ve
kalp kusurları sık rastlanan durumlardır.
Bunlara ek olarak, omfalosel, hipotonik
kas yapısı, nörolojik refleks kayıpları ve
ciddi beslenme problemleri de eşlik
edebilir. Yenidoğanda gözlemlenen bu
semptomlar, sendromun çoklu sistem
etkilerini yansıtır. 

Yaşam süresi ve prognoz
Patau sendromunun prognozu ne

yazık ki son derece kötüdür. Canlı doğan
bebeklerin büyük bir çoğunluğu ilk
haftalar içinde hayatını kaybeder. Bir
yaşına kadar hayatta kalanların oranı
oldukça düşüktür. Yaşayan bireylerde ise
ciddi zihinsel gerilik, beslenme
güçlükleri ve yaşam boyu medikal bakım
ihtiyacı kaçınılmazdır.

Aileler ve genetik danışmanlığın rolü
Bu tanıyla karşılaşan aileler için süreç

hem duygusal hem de tıbbi açıdan
oldukça zorludur. Bu nedenle ailelerin
erken dönemde genetik danışmanlık
hizmeti alması önemlidir. Özellikle ileri
yaş gebeliklerde risk artmakta ve
prenatal tarama testlerinin önemi
artmaktadır. Danışmanlık, sadece tıbbi
bilgi sağlamakla kalmaz, aynı zamanda
ailelerin bilinçli ve destekli karar
vermelerine olanak tanır.

Patau sendromu, genetik düzeyde bir
fazlalığın, fizyolojik ve duygusal düzeyde
büyük bir eksikliğe yol açabileceğini
gösteren çarpıcı bir örnektir. Erken tanı,
doğru bilgilendirme ve duyarlı sağlık
hizmetleri, bu zorlu sürecin daha insanca
ve bilinçli yönetilmesine olanak sağlar.
Her bireyin yaşam hakkı kadar, her ailenin
anlayışla karşılanma hakkı da vardır.

elenadinc@gmail.com
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İzmir yanıyor, ata ana baba ocağım
Ödemiş'im de yanıyor, her yer yanıyor, içim
yüreğim yanıyor. Tesadüf olamaz hiçbir şey.
Her şeyin de bir nedeni vardır. Çocuklara
yapılan her türlü edepsizlik, bir de orman
yangınlarına, dayanamıyorum. Binlerce canlı
yanıyor, toprak yanıyor, toprak. Gideceğimiz
yer, son durak da yanıyor, yandı, kül oldu. Gel
de yaz şimdi. 'Hayat devam ediyor' imiş, buyrun
burdan yakın, pardon yazın. Hayat ne tuhaf,
radyomuzu dinleyip yazarken, hala
ormanlarımız yanıyor. 'Yapacak bir şey yok',
gerçekten yok mu ? 

Geleceğimiz ne kadar kaldı bilemem ama.
Bir gelmişimiz geçmişimiz var, yazım, yazın
hayatımızda. Gördüm, yaşadım, okudum,
düşündüm, hissettim ve de yazmaya devam
ediyorum, nasipse kısmetse devam. Hiçbir
maddi, manevi beklentim olmadan. Bu da
garip. Kullanmıyorum yani, medyayı, basını.
Yazmak hoşuma gidiyor, o kadar. Yazacak da
kimse de kalmadı, akranlarımdan. Sağdan say,
soldan say Bir Sinan Genç bir Erkut Şahin bir
Haluk Güney bir Seçkin Öner bir Murat
Adıtatar o kadar. 

'Kelaynak kuşu' gibi kaldık. Bu bir 'Gençlere
bırakın, yer açın, koltuğu bırakın' durumları hiç
değil. Meydan boş, hatta hodri meydan.
Geçmişte, 40'a yıla varan ölçüde yazım
hayatıma o kadar etki yapan, iz bırakan,
öğreten, büyüklerim, küçüklerim var ki. Adı
geçenler de dahil, geçmeyen de çok. İlk
müdürüm Avni Erboy, 'Evladım bak yol
yakınken git sonra arkamdan beddua okuma'
dedi. 2025 haziranı itibarıyla şimdi dualar
okuyorum. Bed'ini kaldırdım ki üstüne bir de

Allah razı olsun diyorum. Öyle bir insanlar
tanıdım ki. İçlerinde mikrop, cibilliyetsiz yok,
gel de başlama, gel de yazma. Var mıdır
bilemiyorum, öğrenmekti maksadım
görmedim, göremedim, görmemezlikten
geldim belki de. Avni abime özel yer
ayıracağım sonra, az sonra, belki de yarından
da yakın. Yazar, kulüp başkanı, fair-playli
centilmenlik adamı, iyi baba, vefalı eş. Öyle
bildiğiniz başkanlardan değil, hizmet veriyor
yıllardır Bostanlıspor'da. Öyle de iyi bir eş ki,
ablam, yengem Nergiz Erboy'a evde misler
gibi bakıyor, bir kez daha Allah razı olsun
Erboy müdürüm. İspatı budur. Kartvizitsiz,

torpilsiz 'Yazmak istiyorum' diye kapısından
daldığım insan, düzgün biri olmayıp
Eşrefpaşalı deyimi ile yalap şalap, faldırfoş,
uyduruk, kibirli olsaydı, aynen geri çıkardım o
kapıdan, ya da hiç girmezdim. Bu yazı da
olmazdı, bugünlere gelmezdim. İlk önce
'Bence' güzel 'Ajanda'ya yazmak gerek, Avni
Erboy Akhisarsporlu ve Karşıyakalı, Muhittin
Akbel Altaylı, Osman Gençer İzmirsporludur
aman 'Kimse Duymasın'.

SEVECEĞİM SONSUZA DEK

Hürriyet, Yeni Asır ile Gazete Ege'nin
ardından Haber Hürriyeti'nde yeniden dirilten
ustam, hemşehrim İbrahim Irmak abimdir.
Yelpaze çok geniş, isim çok maşallah. Hepsini
yazmam mümkün değil, sığmaz. Elimden tutup
Ege Telgraf'a getiren, yaşatan büyüklerimdir,
rahmetli Can Suphandağlı abim, rahmetli
Talat Kırcan hocam. Fotoğraf bu, belki tek anı.
Şakir Kuruş kaptanım, abim, hocam da var.
Hepsine rahmetle, şükranla. Maalesef
kapatılan Denizgücü'nde harikalar yarattıkları
yıllarda, maçını yönettim, yardımcılık hakemlik
de yaptım. Hürriyet'te kritik yazardı, önce
kalemle, eliyle. Sonra ikimiz birlikte, daktiloyla
A4 sarı kâğıda. Şevket Özçelik cennet mekân
ustam, telefonla yazdırırdı, ertesi gün 'tek
kelime hata yok, noktasıyla virgülüyle, üstten
ayracı ile de'ler da'lar düzgün teşekkürler aferin
evlat' derdi. Heyecan zirvede, kolay mı
Özçelik'in yazısını alıyorsun. Büyük sınavı
geçtim, maç yönetmek çok daha kolay. Belki
de bugünleri görme, hala daha yazabilme
sebeplerimizsiniz, hepiniz. Şakir hocam da
'Güzel başlık, iyi yazı oldu evlat içime sindi'

derdi. O sert bakışlı ama yufka yürekli,
merhametli, dünya iyisi insan evladı. Yeni
Asır'da müdürüm Abdi Karagözoğlu, merhum
'sayfaların efendisi' Lütfi Çelik abimle harika
eküri olmuşlardı Muhittin Akbel ustam ile. O
Muhittin usta ki, her derde deva, harika insan.
Osman Gençer abim, Hürriyet'te de Yeni
Asır'da da yazı işleri müdürümdü.
Aristokrattır, ağır abidir, iyi tenisçidir, teniste
çok hareketlidir. O alanda da plaketleri
topluyor, tebrikler. 'Ajanda' idi köşesinin adı,
orada beni de yazdı. Erken gönderdiler,
boşuna gitmişim geri döndüm turistik seyahat
oldu Samsun maceram. Üç ay sonra kesin
gittim, 34 gün kaldım, yedek subay eğitim

okulunda, yazdı Gençer müdürüm. İsmail
Özelçinler ustam canım ustam çok erkendi.
'Sarı civciv' olduk demişti 7 yıl önce Akbel
ustamla, hatıra kaldı bu foto. Öğreten, eğiten
adam oldu İsmail abim. Rakibiz, rekabet,
haber atlatma kavramı var ya, güya. Haddim
değil zaten rakip olmaya. 'Meto bak şurda bu
var' derdi. 

Destek oldu, ödül verdiler bir de. Bir de
'senin emeğin' demez mi. Gel de sevme, gel de
yazma. Ben bu insanlarla çalıştım, öğrenmeye
çalıştım. İyi ki vardılar, iyi ki varsınız. İyi ki
sizleri tanımışım, çok ustam var. Çok şanslıyım.
Bu kadar değil, bir daha ki yazıma kadar adını
yazmazsam çatlarım, Gürkan Ertaç, Gürkan
baba. Biri kapıyı açtı öğretti yazdırdı, biri yazdı,
bir yazsana gazete Gebze'ye gitti dedi gazladı
yazdırdı. 'Hani bana hani bana' dedirtmediler.
Bir rakamla 1 değil, gelişine vole. Soyadı ile
alakası yoktu parayla pulla işi yoktu, büyük
hoca Kuruş'un deyimiyle. Hoş sada kaldı bize,
bitmesin de, devamı gelecek inşallah, umarım,
sevgiyle, saygıyla...

AYDINOĞLU 

BİRMETİN’DEN
METİN

Yazdılar,
yazdırdılar

yaşattılar sıra
bendee...

aydinoglumetin@hotmail.com
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26 Haziran'da göreve seçilir seçilmez

kamu borcu taksitini ödeyemeyerek
yapılandırmanın bozulmasının önüne
geçemeyen yeni Karşıyaka yönetimi, Kadir
Bakırtaş’ı bırakmadı. Orta sahada görev
yapan ve parası ödenmezse 7 Temmuz
Pazartesi günü serbest kalacak 22 yaşındaki
oyuncuya 727 bin TL camiadan alınan
destekle yatırıldı. Kadir Bakırtaş'ın takımdan
ayrılması bu ödemeyle engellendi. İzmir
ekibinin önemli oyuncularından olan merkez
orta saha oyuncusu Kadir, yeşil-kırmızılı
formayı giymeye devam edecek.
Karşıyaka'nın Trabzonspor'dan transfer
ettiği Kadir, geçen sezon 30 maçta oynamıştı.
Geçen sezon serbest kalmaları önlenen
Kadir ve Ferdi takımla devam ederken
sözleşmesini fesheden Enes Nalbantoğlu 52
Orduspor FK'yla anlaştı. Karşıyaka'da görev

bölümü yapıp, kalıcı olmak için dört koldan
çalışmalara başlayan yönetim, Çiğli Selçuk
Yaşar Tesisleri'ndeki antrenman sahasını
ayağa kaldırmaya çalışıyor. Geçen sezon ara
ekim yapılamayan ve geçen ay kulüp
yönetimsiz kaldıktan sonra bakılmayan
zemini ele alan Futbol Şube Başkanı Ziyanur
Hasbay, sahanın sulanması ve çimlerin
gübrelenip biçilmesiyle ilgileniyor. Ayağa
kaldırılmaya çalışılan sahanın devamlı
bakımı için bir firmayla anlaşma yapılacak.
Karşıyaka'da sportif direktör olarak
anlaşmaya varılan Mehmet Ceyhun da
tesislerde işbaşı yaptı. Mali olarak en sıkıntılı
günlerinden geçen Karşıyaka'da yeni
yönetim güçlükle seçilip kulübün kayyuma
kalmasının önüne geçilirken bir yandan da
camiadaki küskünlükler giderilmeye
çalışılıyor. (DHA)

Altınordu, Sami için
Trabzon ile anlaştı

TFF 2. Lig ekiplerinden
Altınordu'nun altyapısından
yetişen 20 yaşındaki futbolcu
Sami Satılmış, geçtiğimiz sezon
A takımda sergilediği
performansla birçok takımın
dikkatini çekmeyi başardı. Genç
oyuncu ile birçok Süper Lig
takımı ilgilenirken, Kocaelispor
ve Trabzonspor, İzmir ekibiyle
temas kuran taraflar oldu.
Altınordu, ilk olarak Körfez
ekibiyle masaya oturmasına
rağmen anlaşmaya
sağlayamadı. Bordo-mavili ekip
ise bu süreçte atağa geçerek
Sami Satılmış transferini bitirdi.
Oyuncu ve kulüple her konuda
anlaşmayı başaran
Trabzonspor, genç oyuncuyu
sağlık kontrollerinden geçirmek
için Trabzon’a davet etti. 20
yaşındaki oyuncunun daha sonra
3 yıllık sözleşmeye imza atması
bekleniyor. (İHA)

3'üncü Lig ekiplerinden
Altay'da maça dahi çıkmadan
istifa eden teknik direktör
Tuna Üzümcü'nün ayrılışının
ardından takımın başına
Ramazan Kurşunlu geçti.
Siyah-beyazlı yönetim, 43
yaşındaki çalıştırıcı Ramazan
Kurşunlu ile sözleşme
imzaladı. Altay'ın altyapısında
yetişen ve takımın eski
kalecisi olan genç teknik
adam Ramazan Kurşunlu
daha önce Bandırmaspor,
Menemenspor, Balıkesirspor,
Turgutluspor, Bayburt Özel

İdare ve Tepecikspor gibi
kulüpleri çalıştırdı. 43
yaşındaki Ramazan Kurşunlu,
Levent Eriş ve Hikmet
Karaman gibi isimlerin de
teknik heyetlerinde antrenör
olarak yer almıştı. Altay'ın
altyapısından yetişip geçen
sezon Fransa Lig 2 takımı
Grenoble'de forma giyen
stoper Efe Sarıkaya Süper
Lig'in yolunu tuttu. Altay'da
sözleşmesini feshederek
takımdan ayrılan altyapı
patentli 19 yaşındaki oyuncu,
Alanyaspor'a gitti. (DHA)

ALTAY’IN BAŞINA
KURŞUNLU GEÇTİ

TFF 3'üncü Lig 4'üncü Grup'ta Karşıyaka, alacakları için TFF kanalıyla
kulübe ihtar çeken Bakırtaş'a parasını yatırıp takımda tutmayı başardı

Türkiye Yelken Federasyonu’nun
(TYF) ev sahipliği yaptığı ve 20
ülkeden 434 sporcunun katılım
gösterdiği 420 Dünya
Şampiyonası’nın resmi açılışı İzmir
Cumhuriyet Meydanı’nda
düzenlenen törenle gerçekleştirildi.
Urla’da bulunan ve 1957'de kurulan
Yelken Federasyonu'nun ilk
uluslararası tesisi olan TYF Olimpik
Kamp Merkezi'nde düzenlenen
organizasyonun açılışı için
sporcular, teknik kadrolar, ulusal ve
uluslararası yarış yönetimi ve
Uluslararası Sınıf Birliği
yöneticilerinden oluşan 580 yelken
sevdalısı, vapur ile İzmir’i denizden
seyrederek tören alanına ulaştı.
Bando ve dalgalanan ülke bayrakları
eşliğinde gerçekleştirilen yürüyüş
sonrasında tören, Atatürk Anıtı’na
çelenk sunulmasıyla başladı. TYF
Başkanı Özlem Akdurak,
Uluslararası 420 Sınıf Birliği Başkanı
Jackie Taylor, İzmir Büyükşehir
Belediyesi Meclis Üyesi Nurcan
Adıgüzel ve İzmir Gençlik ve Spor İl

Müdürü Murat Eskici’nin
konuşmalarından sonra Türkiye
Halk Dansları Federasyonu İzmir
Folklor Ekibinin Zeybek Dansı
gösterisi ilgi ile izlendi. Ülkelerinin
popüler müzikleri eşliğinde tek tek
sahneye davet edilen ülke
takımlarının coşkusuna çok sayıdaki
davetli ve gönüllüler eşlik etti. (DHA)

RAGBİCİLERDEN 
ÇİFTE ZAFER

Ege Üniversitesi öğrencileri, sualtı
ragbisindeki başarılarına bir yenisini daha
ekledi. Erkekler kategorisinde U18 A
Takımı turnuvayı şampiyon olarak
tamamlarken, U18 B Takımı üçüncülük,
U18 C Takımı ise dördüncülük derecesi
elde etti. Kadınlar kategorisinde ise U18
Kadın Takımı da şampiyon olarak büyük
bir başarıya imza attı. Elit A Takımı
turnuvayı şampiyonlukla tamamlarken,
Elit B Takımı da ikinci olarak kürsüye
çıktı. (Haber Merkezi)

Metin Aydınoğlu, Şakir Kuruş, Avni
Erboy, Adil Özsüer, Erkut Şahin

Muhittin Akbel, İsmail Özelçinler

Özen Özer, Osman Gencer

420 Dünya Şampiyonası
İzmir'de doludizgin…
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‘GERİ DÖNÜŞÜM’ TEMASI
Çocuklar, doğa ile sanatın birleşiminden doğan
yaratıcı bir öğrenme ortamını deneyimleme
fırsatı buldu. Miniklere, taş, toprak, su, doğada
yaşayan canlılar ve geri dönüşüm temalarında
bütünleştirilmiş etkinlikler uygulandı. Resim ve
seramik gibi görsel sanatların yanı sıra
fotoğraf, tekstil tasarım, drama, müzik ve
hikaye gibi alanlarda çalışmalar yürütüldü.

KENDİLERİ TASARLADI
Çocuklar, tekstil atölyesinde doğadan topladıkları
malzemelerle kendi tişörtlerini ve çantalarını,
hapazome tekniği ile boyayarak tasarladı. Fotoğraf
atölyesinde ışıkla boyama ve güneş baskısı yapan
çocuklar, drama ve hikaye atölyesinde de doğadan
ilham alarak kendi hikayelerini oluşturdu.
Çocuklar, sanat atölyesinde yaprakla boyama ve kil
çalışmaları da gerçekleştirdi. (Haber Merkezi)

Çocuklar mahalle
kültürüyle büyüyor

ADETA BAYRAM HAVASI
Temmuz ve Ağustos ayları boyunca
ilçenin farklı mahallelerinde
düzenlenecek etkinliklerin ilki,
6007/3 Sokak’ta gerçekleştirildi.
Mahalle sakinlerinin yoğun ilgi
gösterdiği organizasyonda, 7-15 yaş
grubundaki çocuklar kıyasıya yarıştı.
Çocuklar, hem eğlendi hem de
dereceye girmek için mücadele etti.
Ailelerin eşlik ettiği buluşma,
Karşıyaka sokaklarında bayram
havası estirdi.  

DAYANIŞMA RUHUYLA…
Karşıyaka Belediye Başkanı Yıldız Ünsal,

“Sokak Senin Mahalle Olimpiyatları
ile hem sporu teşvik ediyor hem de

mahalle kültürünü yeniden
canlandırıyoruz. Çocuklarımızın
enerjisiyle güçlenen bu etkinlik,
aynı zamanda birlik ve dayanışma
duygumuzu pekiştiriyor.

Karşıyaka’da geleceğe umutla
bakan bir nesil yetişmesi için

çalışmaya devam edeceğiz” diye
konuştu. (Haber Merkezi)
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‘Kerbela’ oyunu 
ayakta alkışlandı 

Bursa'da, Kültür ve Turizm Bakanlığı’nca
düzenlenen Türkiye Kültür Yolu
Festivali'nde ‘Kerbela’ adlı tiyatro oyunu
sahnelendi. Merinos Atatürk Kongre ve
Kültür Merkezi'nde sahnelenen oyunu Ayşe
Emel Mesçi yönetti. Ali
Berktay tarafından
kaleme alınan
oyunda,
İslamiyet'in
kuruluşunda var
olan demokratik
öğelerin yok edilmesine,
hilafetin saltanatlaşıp doğunun
klasik devlet yapılanmasına dönüşmesine
ve din kisvesi arkasında inançların yerini
çıkarların almasına duyulan tepkinin ve
direnişin öyküsü anlatılıyor. Yaklaşık 2 saat
süren oyunun konusu ve karakterlerin
performansı, Bursalı sanatseverlerden
beğeni topladı. Gecenin sonunda
tiyatroseverleri selamlayan oyuncular uzun
süre alkışlandı. (AA)

Medicana International İzmir Hastanesi
Türk sanat müziği korosu muhteşem bir
konsere imza attı. Çok sayıda davetlinin
katıldığı konserde, ‘Şarkımı Senin İçin’,
‘Beyoğlu’nda Gezersin’, ‘Şimdi Bahara
Erdim’, ‘Hatırla Sevgili’ gibi Türk Sanat
Müziği’nin unutulmaz eserleri
seslendirildi. Solo performanslarla müzik

ziyareti ikiye katlanırken, Medicana Bursa
Hastanesi’nden doktorlar ve yöneticiler de
dinleyenler arasındaydı. Medicana
International İzmir Hastanesi Genel
Müdürü Dr. öğretim üyesi Remzi Karşı,
Medicana’nın başarısının insan ruhuna
dokunan hizmet anlayışından
kaynaklandığını vurguladı. (Haber Merkezi)
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İzmir Ekonomi Üniversitesi’nin ‘Doğada Sanat Var’
projesi kapsamında 68 çocuk, uzman eğitmenler

eşliğinde koruluk alanda sanat atölyelerine katıldı

Mahalle kültürünü canlandırmak ve çocukları akranlarıyla buluşturmak  amacıyla Karşıyaka
Belediyesi’nin düzenlediği “Sokak Senin Mahalle Olimpiyatları” doludizgin devam ediyor 

"Balıkesir 6. Uluslararası Aroma
Terapi Festivali" renkli görüntülerle
devam ediyor. Büyükşehir Belediye
Başkanı Ahmet Akın festivali "4
Element 1 Alem" temasıyla
gerçekleştirdiklerini vurgulayarak,
"Toprak üretir, su arındırır, ateş

dönüştürür, hava can verir. 
Tıpkı aromaterapi gibi. Tıpkı
Balıkesir'imiz gibi" dedi. Festivalin, bu
topraklara karşı bir vefa göstergesi
olarak düzenlendiğini ifade eden Akın,
festivalin bu yıl ilk defa uluslararası
düzenlendiğini dile getirdi. (AA)

Ülkenin tek aromaterapi 
festivaline yoğun ilgi

Var mı çalgı yapımı 
öğreneceğim diyen?
Ege Üniversitesi Devlet Türk

Musikisi Konservatuvarı; müzik,
halk oyunları ve çalgı yapımı
alanlarında kendini geliştirmek
isteyenlere yönelik, yaz dönemine
özel eğitim programı hazırladı.
İhtiyaca yanıt vermek amacıyla
tasarlanan "Müziksel Algı ve
Bellek Geliştirme Kursları" 28
Temmuz – 15 Ağustos 2025
tarihleri arasında
gerçekleştirilecek. Kurslar,
katılımcılara teorik bilgiyi pratik
deneyimle harmanlayan kapsamlı
bir eğitim deneyimi sunacak.
Çalgı yapımı ve onarımı ile halk
oyunları alanlarında temel pratik
bilgiler bu atölyelerde
aktarılacak. Uygulamalı atölyeler
11 – 15 Ağustos 2025 tarihleri
arasında gerçekleştirilecek.
(Haber Merkezi)


